




3 اقتصادی

خشکسالی ۹۷ بدتر از امسال خواهد بود

برنامه های وزیر نیرو برای حل مشکل آب
وزیر نیرو گفت: با تاکید رئیس جمهور طرح هایی را آماده کرده ایم تا در خشکسالی 
سال ۹۶ و ۹۷ برخی از طرح ها را به صورت پایلوت در کشور اجرا کنیم که طرح 
معیشت جایگزین در دو حوضه آبریز زاینده رود و دریاچه ارومیه برای کاهش 

مصرف آب در همین راستا در دست اجراست.
، رضا اردکانیان، وزیر نیرو در برنامه »نگاه یک« شنبه شب اظهار کرد: با توجه به 
فعالیت خوب طرح همیاران آب، قرار است بحث تشکیل بازار آب در استان های 
کرمان و خراسان رضوی را پیگیری کنیم. همچنین در استان خوزستان آمایش 
آب محور را انجام دهیم و به منظور بهبود شرایط کیفی آب، طرح های توسعه این 

استان را با سرعت بیشتر دنبال می کنیم.
وی ادامه داد: پس از مدتی برنامه ریزی توانستیم موضوع تامین آب برای فاز دوم 
طرح ۵۵۰ هزار هکتاری استان خوزستان و ایلام را حل کنیم و فاز دوم این طرح 

برای ۲۲۹ هزار هکتار آماده است.
وزیر نیرو تصریح کرد: آمایش آب محور و توسعه مبتنی بر محدویت های منابع 
آب را در یزد دنبال خواهیم کرد و بازچرخانی آب و استفاده از پساب در خراسان 
رضوی، آذربایجان شرقی و یزد اجرا خواهد شد. همچنین در استان تهران و البرز 
کنترل کیفیت آب و اطمینان از آلاینده های مستقر در مناطق مربوط به منابع آب 
شرب تهران بزرگ مدنظر است. اردکانیان با بیان اینکه در طرح معیشت جایگزین 
ابتدا باید الگوی کشت مناسب هر دشت تعیین شود و در مناطقی که امکان تأمین 
آب نیست به سمت توسعه صنعت برویم، گفت: استفاده از ظرفیت کم نظیر منابع 
تجدیدپذیری همچون نیروگاه های خورشیدی ایده ای مناسبی برای فعالیت در این 

حوزه است.
وی تاکید کرد: اگر سال های خشک ادامه پیدا کند، طبیعتا ما نمی توانیم هر نوع 
کشتی را در هر منطقه ای داشته باشیم لذاباید به سمت کاهش سطح زیر کشت 
برویم و به حوزه آب مجازی ورود پیدا کنیم. وزیر نیرو با بیان اینکه مدیریت منابع 
آب اختصاص به یک دستگاه خاص ندارد، گفت: ما می توانیم با یک مدیریت صحیح 

و مشارکت جویی و مشارکت پذیری وضعیت بهتری داشته باشیم.
به گفته وی، هم اکنون بیش از ۴۶ هزار سد بزرگ در دنیا در دست بهره برداری 
است که نیمی از آن ها در کشور چین است، ولی تعداد قابل ملاحظه ای از این 
سدها در نیمه دوم قرن بیستم ساخته شده و کشورها در زمانی خاص منابع خود 

را برای ساخت سدها اختصاص داده اند.
وی معتقد است، اگر دریاچه ارومیه دچار مشکل شده، به دلیلی مجموعه ای از 
عوامل بوده نه فقط سدسازی، بلکه بر اثر برداشت بی رویه از منابع آب، فقدان طرح 

آمایش سرزمین و جمعی از اقدامات و رفتارهای نادرست در حوضه بوده است.
وزیر نیرو اظهار کرد: اگر ارزش ذاتی آب را در نظر بگیریم، قطعا سرمایه گذاری 
کنونی  شرایط  در  دلیل  همین  به  دارد.  توجهی  قابل  توجیه  موضع  این  در 

سرمایه گذاری های زیادی در این بخش صورت می گیرد.
اردکانیان ادامه داد: بودجه بخش آب نسبت به سال قبل با کاهش مواجه شده 
است اما وظیفه داریم به سمت تنوع بخشی منابع مالی برویم و در پی جذب 

سرمایه های بخش خصوصی داخلی و خارجی باشیم.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات :

آینده اقتصاد دنیا، اقتصاد دیجیتال است 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت : با ایستادگی در برابری فناوری نمی توانیم 
سهمی برای خود دریافت کنیم و باید شیوه نامه برخورد با آن را داشته باشیم.

و  است  داده  تغییر  را  بشر  زندگی  فناوری  گفت:  آذری جهرمی  محمدجواد 
ایستادگی در برابر آن منطقی نیست و هرکسی باید شیوه نامه خود را در برابر 

فناوری داشته باشد تا خود را تثبیت کند.
آذری جهرمی با اشاره به برنامه ریزی کشورها در حوزه اقتصاد دیجیتال، اظهار 
کرد: در سال ها گذشته 1۰ شرکت نخست دنیا را شرکت های نفتی تشکیل می 
دادند اما اکنون شرکت های فناوری اطلاعات جای آنها را گرفته اند و آمریکایی ها 

سرمایه گذاری جدی را در این عرصه انجام داده اند.
عضو کابینه دولت تدبیر و امید با بیان اینکه در عرصه کنونی کشورها در حال از 
دست دادن حاکمیت خود هستند و در مقابل شرکت ها در حال قدرت گرفتن 
هستند، تصریح کرد: با ایستادگی در این حوزه ها سهمی برای خود ایجاد نمی 
کنیم و عرصه فناوری اطلاعات عرصه خلاقیت هاست و چند راه در مقابل آن 
بیشتر نداریم.بالاترین مقام مسئول حوزه ICT کشور با تشریح روش های پیش رو 
در برخورد با عرصه فناوری خاطرنشان کرد: نخستین راه این است که در مقابل 
آن و سیلی که به راه افتاده است ، تسلیم شویم یا اینکه در مقابل فناوری مقاومت 
کنیم و بایستیم.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر اینکه روشهای برخورد 
با فناوری در این دو روش احاطه نمی شود، گفت: گزارش های بین المللی نشان 
می دهد که از نظر شاخص های مربوط به خلافیت ایران از کل دنیا در رتبه بالاتری 
قرار دارد که این نشان می دهد که در کشور خلاقیت داریم و لذا نیاز به چشم انداز، 
راهبرد و سیاست در این حوزه داریم.وی با اشاره به جلسات و مذاکرات متعددی که 
مرکز تحقیقات ارتباطات و فناوری اطلاعات با دستگاه ها و نهادهای مختلف داشت، 
افزود: مثلث Big Data، iOT و AR تحولاتی را در دنیا ایجاد می کنند و آینده 
اقتصاد دنیا اقتصاد دیجیتال است.آذری جهرمی نخستین اقدام دولت را در مواجهه 
با فناوری ، آموزش دانست و اظهار کرد: باید دانش دولت و حاکمیت را بالا ببریم 
و اینکه اطلاع رسانی کنیم که چه تغییراتی در حال وقوع است.عضو کابینه دولت 
تدبیر و امید با اشاره به گزارش مرکز ملی فضای مجازی و همچنین گزارش اخیر 

دولت، تصریح کرد: برغم وجود ضعف ها، آمادگی پذیرش در بدنه دولت بالاست.

رئیس سازمان امور مالیاتی :

کاغذ از نظام مالیاتی حذف می شود
رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه ترجیح سازمان امور مالیاتی این است 
که تا ۸۵ درصد خوداظهاری مودیان را بپذیرد این را هم گفت که در حال حاضر 
مالیاتی از خانه های خالی اخذ نمی شود و باید بر اساس اطلاعات وزارت مسکن 

بررسی و تصمیم گیری در این زمینه صورت گیرد.
سید کامل تقوی نژاد که در برنامه تلویزیونی شرکت کرده بود اظهار کرد: در حال 
حاضر سامانه ثبت نام مالیات  در ایران 1۰۰ درصد الکترونیکی است و بالغ بر ۹۰ 
درصد اظهارنامه ها به صورت الکترونیک دریافت می شود. همچنین سامانه مجوز و 
پرداخت الکترونیکی شده است و ما قابلیت این را داریم که کاغذ را از نظام مالیاتی 
حذف کنیم و این کار به زودی انجام خواهد شد با این کار اقدامات بزرگ نظام 

مالیاتی برای مردم روشن می شود.
 وی ادامه داد: سامانه املاک نیز به صورت آزمایشی در حال تنظیم است و تا 
پایان سال سراسری می شود و برنامه بعدی در زمینه املاک این است که در سال 
آینده به دفترخانه ها واگذار شود و مردم در این زمینه نیازی به مراجعه به مراکز 

مالیاتی نخواهند داشت. 
تقوی نژاد گفت: در بحث نظارت بر ادارات مالیات به این مسیر رفتیم که سه 
روزه پاسخ ادارات ثبت داده شود و تلاش بر این بوده است که انتظار در ادارات 
مالیات تا حداقل ممکن کاهش یابد. رئیس سازمان امور مالیاتی درباره طرح جامع 
مالیاتی کشور  نیز  چنین توضیح داد: این طرح بزرگترین پروژه نرم افزاری در کشور 
است که ابتدا ۳۲ پروژه داشت و بخش بیشتر آن به بهره برداری رسیده است. در 
این بخش کارامدی نظام مالیاتی مد نظر است و نرم افزار این پروژه بومی شده و 
مشکلات برطرف شده است. هفته گذشته  وزیر اقتصاد از دستاوردهای طرح جامع 

رونمایی کرد.
وی ادامه داد: پاشنه آشیل نظام مالیاتی کشور تکمیل سامانه های اطلاعاتی است 
که از سه ماه گذشته آغاز شده و در حال تکمیل است. تقوی نژاد در ادامه درباره 
اخذ مالیات بر ارزش افزوده از طلا هم چنین گفت: در لایحه پیشنهادی نرخ مالیات 
بر ارزش افزوده ۹ درصد است، اما در کالاهایی مثل سیگار و سوخت بیشتر است. 
تنها کالایی که مالیات بر ارزش افزوده کمتر محاسبه شده طلاست که ۳ درصد 
در نظر گرفته شده است. در این بحث نشست های زیادی انجام شده و به زودی با 
نمایندگان بخش طلا گفت وگوهایی خواهیم داشت تا به چارچوب مشخصی برسیم.
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مدیر کل دفتر حمایتی و توانمندسازی وزارت رفاه، ضمن ارائه توضیحات مزبور به 
اعلام جزئیات توزیع سبد جدید کالا پرداخت و گفت: همانطور که پیشتر وزیر تعاون، 
کار ورفاه اجتماعی اعلام کرده است  در آینده نزدیک  سبد جدید توزیع می شود و 
مشمولان با مراجعه به فروشگاه های طرف قرارداد، می توانند کالاهای خود را خریداری 

کنند.
مریم السادات میرمالک ثانی،  افزود:  در سال ۹۶ سبد کالا در ماه رمضان توزیع شد و 
در ماه های آینده که البته زمان دقیق آن مشخص نیست سبدجدید داده می شود. در 
توزیع سبد قبلی ۳۰۰ هزار دانش آموز در مدارس شبانه روزی مناطق محروم شناسایی 

شده این مبالغ به کارتشان واریز شد.
*حداقل و حداکثر ارزش ریالی سبد کالا 

میرمالک ثانی در مورد نحوه دریافت این سبد گفت:  در پی مشکلات دوره قبل وزارت 

رفاه برای طرح جدید فرآیند الکترونیکی ایجاد کرد به این صورت که معادل  نقدی 
ارزش سبد به کارت یارانه سرپرست خانوار واریز می شود. سقف و کف این مبالغ از 
۳۰ تا 1۲۰ هزار تومان است. بر این اساس برای خانوار تک نفره ۲۰ هزار تومان، دونفره 
۶۰ هزار تومان، سه نفر به بالا به ازای هر نفر 1۰ هزار تومان تا سقف 1۲۰ هزار تومان 
پرداخت می شود. مدیر کل دفتر حمایتی و توانمندسازی وزارت رفاه افزود: کارت یارانه 
سرپرست خانوارها شارژ می شود و این افراد می توانند به فروشگاه ها طرف قرارداد ما که 
در تهران ۹ فروشگاه انتخاب شده در قالب رفاه، شهروند، اتکا و ... مراجعه و کالاهای 
خود را خریداری کنند، این افراد در خرید کالا آزادی عمل دارند اما باید به فروشگاه های 
طرف قرارداد مراجعه کنند. میرمالک ثانی درباره اینکه گفته می شود تزریق نقدی باعث 
تورم خواهد شد گفت: درحالی سبد به شکل کالا در دوره قبل داده می شد که فساد 
این اقلام غذایی را داشتیم، تاریخ مصرف آنها می گذشت، مرغ ها فاسد می شد و پرت 

منابع زیاد بود اما اکنون با واریز نقدی خیلی از مشکلات رفع شده و تورمی هم ایجاد 
نکرده است. از طرفی دستگاه های کارت خوان هم تحت کنترل هستند.

وی ادامه داد: اطلاعات اسامی افراد تحت پوشش دو نهاد حمایتی به همراه کد ملی 
آنها در بانک رفاه ایرانیان کنترل می شود، این اسامی به سازمان هدفمندی یارانه ها 
ارسال می شود و شماره حساب به همراه شماره یارانه و بعد خانوار را زمانی که دریافت 
می کنیم دوباره داده ها را کنترل می کنیم. در این فرآیند بسیار از همپوشانی ها رفع 

می شود.
میرمالک ثانی گفت: در گذشته افراد با ارسال کد ملی به  سامانه پیامکی مطلع 
می شدند  که آیا سبد به آنها تعلق گرفته است یا خیر و به چه میزان؟ اما اکنون سامانه 
مدیریتی طراحی کرده ایم که توسط مددکاران اداره کل بهزیستی و کمیته استان ها 
به همراه اداره کار استان ها وضعیت مدیریت می شود و افراد می توانند با مراجعه به این 

ادارات در جریان اطلاعات این سبد قرار گیرند.
وی افزود: این حداقل سبد مطلوب است که افراد می توانند براساس آن خوراک 
مورد نیاز خود را تامین کنند، ما تاکنون 1۸ هزار میلیارد ریال برای این طرح در هشت 
مرحله اختصاص داده ایم. بحث تامین اعتبار مهمترین دغدغه ماست و ما در مابقی 

مراحل با مشکلی مواجه نیستیم.
*کاهش شاخص گرسنگی در ایران 

مدیر کل دفتر حمایتی و توانمندسازی وزارت رفاه با بیان اینکه شاخص جهانی 
گرسنگی دارای چهار مولفه سوء تغذیه، لاغری، مرگ و میر و کوتاهی قد کودکان 
زیر ۵ سال است گفت: ایران در این زمینه رتبه ۴ در بین کشورهای موفق در کنترل 
گرسنگی است که رتبه ممتازی به حساب می آید. ایران با کاهش ۶۰ درصدی طی 
سالهای 1۹۹۰ تا ۲۰1۵ شاخص جهانی گرسنگی را از 1۸.۵  به ۸.۶ درصد رسانده 

که بسیار چشمگیر بوده است.    
میرمالک ثانی ادامه داد:  طرح های زیادی در این رابطه روی میز وزارت رفاه قرار دارد 
که در حال بررسی آنها هستیم تا بتوانیم شیوه اثربخش تر را ارائه کنیم که از جمله آنها 
می توان به کم کردن فاصله زمانی ارائه سبد و گستردگی افراد تحت پوشش از جمله 
افراد پشت نوبتی سازمان بهزیستی و کمیته امداد مانند کودکان مبتلا به سوء تغذیه 
زیر شش سال، مادران باردار و شیرده و ... افرادی که در آمدی کمتر از درآمد پایه و 
اولیه دارند و در مناطق محروم زندگی می کنند اشاره کرد که همه این موارد در صورت 

تامین اعتبار محقق خواهد شد.

مدیر کل دفتر حمایتی و توانمندسازی وزارت رفاه تشریح کرد 

 جزئیات توزیع سبد جدید کالا 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
1- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۰۳۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳11۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۰۲۸ آقای اروجعلی 
محدودی فرزند جان علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵۵/۶۳ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۴1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند 

مالکیت مشاعی .)م الف ۶۵۷1(
۲- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۲1۶ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴۸۹۴ آقای علی اکبر 
افشار فرزند سیف اله متولد 1۳۳۶/۰1/۰1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۰۰/۸۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۳و ۲۳۳۴- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از فاطمه بیگدلی .)م الف ۶۵۸۸(
۳- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۵۴1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۶۴۷۹ آقای حجت اله 
زارعی فرزند حیدر علی متولد 1۳۴۴/1۲/1۰ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۰/۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از فاطمه بیگدلی .)م الف ۶۵۸۰(
۴- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۸۰1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۵۳۵۸ آقای حسن بکند 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶1/۷۵ مترمربع پلاک شماره 
۲۴۲ فرعی از 1۹۴۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت 

مشاعی .)م الف ۶۵۷۷(
۵- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۶۷۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰11۹۳۹ آقای علیرضا 
فرکی فرزند آقا رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1۹۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی شاکری 

.)م الف ۶۵۸۴(
پرونده کلاسه 1۳۹۴11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۶۹ خانم راحله  به  ۶- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۵۴۲ مربوط 
عابدینی فرزند اورجعلی متولد 1۳۳۷/1۲/۲۳در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۲۵ مترمربع پلاک شماره 1۲۰فرعی از 1۸۷۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۵۹۰(
۷- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۰۸۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۴۷۶ خانم زهرا مجیدی 
فرزند علی اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۵۰ مترمربع 
پلاک شماره 1/۳فرعی از ۲۲۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

ابوالحسن دامن خشک .)م الف ۶۵۹۷(
۸- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۰۷۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۴۷۴ آقای علی کاظمی 
فرزند رمضان در سه دانگ مشاعه از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۵۰ مترمربع 
پلاک شماره 1/۳ فرعی از ۲۲۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

ابوالحسن دامن خشک .)م الف ۶۵۹۷(
۹- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷1۰1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴۷۸۹ آقای حسین 
وثاقتی فرزند عین الله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۶/۶۴ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ورثه 

غریب رضا زند .)م الف ۶۶۰1(
آقای   1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴۵۵۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۲۵۹ شماره  رای   -1۰
محمدابراهیم حاجیلو فرزند نورعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۲/۸۵ 
مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از 1۹۴۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۶۰۴(
11- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۴۵۷ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۵11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۶۳ آقای سلطانعلی 
کفیلی فرزند خداوردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳۲ مترمربع 
پلاک شماره ۸۷ فرعی از 1۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمدرضا تیموری .)م الف ۶۶1۰(
1۲- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷1۲۲ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۳۹۹ خانم مرضیه 
رضاخانیها فرزند ابوالحسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
۶۲/۲۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از طرف محمد فاطمی قمی احدی از ورثه احمد فاطمی قمی که ایشان نیز ورثه حاج سید حسین فاطمی 

قمی مالک مشاعی رسمی می باشد .)م الف ۶۶۰۰(
1۳- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷1۲1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۳۹۸ خانم هما قبادی 
فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۶۲/۲۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۹۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از طرف 
محمد فاطمی قمی احدی از ورثه احمد فاطمی قمی که ایشان نیز ورثه حاج سید حسین فاطمی قمی مالک مشاعی 

می باشد .)م الف ۶۶۰۰(
1۴- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷1۲۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۲۹۳ آقای عین اله 
فرهمند فرد فرزند سعادتقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵1/۶۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۸۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف ۶۶1۷(

1۵- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۶1۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹1۳۲ آقای لطیف فقیه 
عاقلی فرزند عربعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲1۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه 

بیگدلی فرزند رضا . )م الف ۶۶11(
1۶- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸1۵۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۷۶۲۷ آقای عباس 
عربی فرزند محمودعلی متولد 1۳۶۶/1۰/۲1در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۳۲/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از ۲۲۰۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

از محمودعلی عربی .)م الف ۶۶۳۰(
1۷- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۴۰۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۰۲۶۰ آقای عادل 
جعفری فرزند رضا علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1۹۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از شعبان 

بکند .)م الف ۶۵۷۰(
1۸- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۵۷۶ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۰۵۲ آقای ایوب 
عباسقلی زاده فرزند خیبرعلی متولد 1۳۴۹/11/۲1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸۵۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از حاجی آقا دلبری اوجقاز .)م الف ۶۶۳۷(
1۹- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۲۵1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳1۷ آقای محمد 
بیگدلی فرزند ذبیح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۸/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره 1/1۳ فرعی از 1۸۳۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند 

مالکیت مشاعی .)م الف ۶۶۲۴(
آقای رضا  پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۲1۵  به  مربوط  رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۷۷۳   -۲۰
سلطانی شویین فرزند قدرت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲1۹۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از علی فتح الهی .)م الف ۶۶۳1(
۲1- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۴۴1۶ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴۹۹1 آقای نعمت الله 
عسگرلو فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۴ مترمربع پلاک 
شماره ۴۵ فرعی از 1۹۹۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی 

رضائی .)م الف ۶۶۴1(
۲۲- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۵۷1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۸1۲ آقای محمدعلی 
بیکدلی فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۳/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره 1۶۴ فرعی از ۲۵۹۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند 

مالکیت مشاعی .)م الف ۶۵۷1(
۲۳- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۵۷۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۲11۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۶۶۲ آقای علی زند 
فرزند یحیی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد هاشم عمو حسن 

.)م الف ۶۶۴۰(
۲۴- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۲۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۸۳۵۰ آقای احمد 
جورلی فرزند غلام رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴1/۶۰ مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده ۴فرعی از 1۹۴۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

غلامعلی امینی ایپکی .)م الف ۶۶۴۷(
۲۵- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۸۴۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۸۷۲ آقای حمید 
حبیبی فرزند محمودعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۳/۹۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمدرضا هندیانی .)م الف ۵۶۶1(
۲۶- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۰۴۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۲11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶1۸ آقای اصحاب 
علی اسکندری فلاح فرزند امان اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۴/۶1 
مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از وراث اصغر پنجه پور .)م الف ۶۶۶۰(
۲۷- رای شماره 1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۶۸۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳۰۰۰۲۰1۳۲۹۳ خانم بتول 
احمدزاده قمقانی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۸۵۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

عبدالحسین کروبی .)م الف ۶۶۵۷(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/10/17
 تاریخ انتشار دوم: 1396/11/02
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰1۰۰۹1۷۶ شماره  رای   -1
1۳۹111۴۴۳۰۰۰1۰۰۵۸۹۴ آقای حسین صادق زاده فرزند قدمعلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۳۰/۴1 مترمربع پلاک شماره 
11۰۰۴ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبن ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری از سید ناصر میری نسبت به ۳۰ سهم و غلام گرزین عطائی 

نسبت به 1۰۰ سهم .)م الف ۶۲11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰1۰1۵۷۷۲ شماره  رای   -۲

1۳۹111۴۴۳۰۰۰1۰۰۸۶۳1 خانم صدیقه یزدی شاه آبادی فرزند علی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۵۴ مترمربع پلاک شماره 1۰۴۲۷ 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰1۰1۶۹۵۶ شماره  رای   -۳
در  محمدعلی  فرزند  فردوسی  علی  آقای   1۳۹۶11۴۴۳۰۰۰1۰۰۰۰۷1
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۷1/1۹ مترمربع پلاک شماره 1۵ 
فرعی از ۶1۵۵ اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث ربابه سلطان جلالی قمی 

.)م الف ۶۶۵۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 

انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/10/17 
تاریخ انتشار دوم: 1396/11/02
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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 صبای قم 1 ـ خونه به خونه ۲ 

ادامه سیاه روزی های صبای قم
خونه به خونه مزدبازی خوب یک نیمه ای خودمقابل صبا را گرفت و با وجود سخت 

شدن شرایط در دقایق پایانی با ۳ امتیاز از قم به بابل بازگشت.
 عصر روزگذشته ،شاگردان دراگان اسکوچیچ که اولین تجربه هدایت این تیم را در 
لیگ دسته اول برعهده داشت مقابل تیم رده هفدهمی صبا در نیمه اول نمایش خوبی 
داشت و با دو گل محمد قاسمی نژاد )1۸( و سجاد آشوری)۲۷( از میزبان پیش افتاد 
اما در نیمه دوم شرایط با تک گل علی احمدی برای صبا سخت شد تا آنها این برتری 
را با استرس تا لحظات پایانی حفظ کنند و در نهایت ۳ امتیازبازی را به سود خود تمام 
کنند.خونه به خونه در حال حاضر با ۳۵ امتیازدر رده چهارم و در سه امتیازی بادران رده 
دومی است. آنها در هفته آینده در دیداری سخت و حساس مقابل نساجی باید شانس 
خود را برای صعود جدی تر محک بزنند. صبا در ۶ دیدار اخیرخانگی ۵ شکست و یک 

تساوی داشته که شرایط کلی این تیم را نشان می دهد.
اسکوچیچ: بعد از تصادف و 10 ساعت سفر برد خوبی بود 

دراگان اسکوچیچ سرمربی جدید تیم خونه به خونه که در اولین تجربه خود به 
عنوان سرمربی این تیم موفق شد، اولین سه امتیاز خود را دشت کند، در پایان بازی 
در مورد کسب پیروزی در خانه صبای قم گفت: ما بازی را خوب شروع کردیم و نیمه 
اول هم خوب ادامه دادیم. شانس های زیادی از دست دادیم و در ادامه خودمان کار را 
سخت کردیم. یک گل از روی ضربه ایستگاهی خوردیم که همه ما را مضطرب کرد.

وی ادامه داد: به خاطر نوع سفری که دیروز داشتیم، نیمه دوم بچه ها خسته شدند. 
1۰ ساعت در اتوبوس بودیم و تازه یک تصادف هم داشتیم. یک بازیکن هم در تصادف 
مصدوم شد و میری هم فدراسیون اجازه بازی به او نداد ولی در مجموع خوب بازی 
کردیم.اسکوچیچ در مورد پیش بینی اش از آینده تیم عنوان کرد: نمی خواهم در 
مورد آینده صحبت کنم؛ فقط می خواهم که بچه ها تمام انرژی خود را بگذارند و 
تیم بازی های برای ما گامی است برای صعود به لیگ برتر. می خواهم بچه ها این رو 
بفهمند که ما تیم خوبی هستیم و جنگنده هستیم برای رسیدن به هدفمان.سرمربی 
سابق فولادخوزستان در مورد اینکه چطور تیمش را بدون شناخت زیاد راهی میدان 
کرد و به پیروزی هم رسید، اضافه کرد: خب من وقت زیادی نداشتم؛ بیشتر سعی 
کردم که بازی های قبلی را ببینم و با دستیارانم هم صحبت کردم تا بتوانیم این بازی 
را در بیاوریم.سرمربی تیم خونه به خونه در مورد شرایط نابسامان صبا بیان کرد: در 
مورد صبا نمی خواهم قضاوتی داشته باشم؛ من در مورد تیم خودم صحبت می کنم 

و امیدوارم که موفق باشند.

در اعتراض به عدم حمایت مسوولان

راشکی نیامده رفت 
سرمربی جدید تیم فوتبال صبای قم لحظاتی پیش از مسابقه خانگی تیمش برابر 
خونه به خونه بابل در هفته بیستم رقابت  مدعیان صعود به لیگ برتر فوتبال رسما از 

هدایت صبای قم انصراف داد. 
، مسعود راشکی بازیکن خوش نام سابق فوتبال قم که از مربیان جوان این رشته 
پرطرفدار محسوب می شود و کار مربیگری را در تیم های پایه باشگاه صبا آغاز کرده 
و در تیم های امید استقلال، پیکان و آکادمی نکونام مربیگری کرده است، هفته قبل 
هدایت صبای قم را بر عهده گرفت اما بدون اینکه حتی یک بار روی نیمکت این تیم 
بنشیند از مسوولیت خود استعفا کرد. راشکی که امید داشت بازی های خانگی باقی 
مانده صبای قم تا پایان لیگ امسال در ورزشگاه شهید حیدریان این شهر برگزار شود 
و به حمایت تماشاگران قمی برای شکست حریفان امیدوار باشد، بعد از محدودیت های 
ایجاد شده توسط سازمان لیگ، صادر نشدن کارت مربیگری خود و همچنین به دلیل 
مشکلات عدیده صبا به واسطه بسته بودن پنجره نقل و انتقالات صبا رسما از این 

مسوولیت کناره گیری کرد.
راشکی در نامه کناره گیری خود از هدایت صبای قم آورده است، بعد از ۲۰ سال 
حضور در فوتبال ایران و کار کردن با استاد بزرگی همچون زنده یاد منصور پورحیدری 
و بزرگانی همانند علی پروین، مجید جلالی، اصغر شرفی، بهتاش فریبا محسن گروسی، 
غلامحسین پیروانی، یورگن گده و ... بر خود لازم دیدم که با همه وجود به کمک 
تیمی بیایم که قهرمان حذفی ایران بود و مربیان و بازیکنان بزرگی در خود دیده است.
اما متاسفانه این تیم با مدیریت ناصحیح دهه اخیر به جایگاهی رسیده که حدود 
۲۴ میلیارد بدهی دارد و تیمی که در نیم فصل در انتهای جدول برای فرار از سقوط 
می جنگد نه  تنها ۹ بازیکن اصلی خودش را از دست داده بلکه به خاطر بسته بودن 

پنجره نقل و انتقالات هیچ بازیکنی هم نتوانست در اختیار بگیرد.
بدتر از این شرایط بد این است که نمی دانم چرا مسوولان بلندمرتبه که میلیاردها 
تومان خرج بازیکنان و مربیان غیر بومی این تیم کرده اند، در این شرایط نامناسب که 
حدود ۹۰ درصد کادر و بازیکنان صبا بومی هستند چرا حتی نگاهی به این تیم ندارند؟
به هر حال متاسفانه به خاطر عدم صدور کارت مربیگری بنده برای حضور در کنار 
خط و هدایت تیم و همچنین مشکلات زیاد تیم احساس می کنم نمی توانم کمکی به 
تیم مظلوم صبای قم کنم و ضمن عذرخواهی از همه مردم خوب استان قم به ویژه 
فوتبال دوستان گرامی، کنارگیری خودم را از سرمربیگری صبای قم اعلام می دارم و 
برای تیم بزرگ صبای قم که این روزها شبیه یتیم سر راهی با آن رفتار می شود آرزوی 

موفقیت و سربلندی دارم.
گفتنی است تیم صبای قم دیروز درورزشگاه یادگار امام قم با نتیجه دو بریک مغلوب 

خونه به خونه بابل شد. 

دوشنبه -دوم بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4479

برانکو: 

تمرین های ریکاوری تیم ملی عالی است
سرمربی پرسپولیس از عملکرد مهاجمانش در دو بازی اخیر این تیم انتقاد کرد.

برانکو ایوانکوویچ درباره وضعیت پرسپولیس در هفته  اخیر، اظهار کرد: وضعیت 
طبیعی و خوبی داریم و در صدر جدول قرار داریم. ما 1۲ امتیاز اختلاف با تیم 
دوم داریم. بازیکنان سر حال هستند اما به خاطر نبردنمان مقابل گسترش فولاد 

ناراحتیم. ما قطعانه بازی کردیم و بهتر از گسترش فولاد بودیم.
او افزود: انتقاد من از مهاجمان است که با وجود آن همه موقعیت خوب 
نتوانستند گلزنی کنند. در دو بازی اخیر مقابل مشکی پوشان و گسترش فولاد 
1۶ شانس گل و موقعیت های متعدد دیگر ایجاد کردیم ولی فقط دو گل زدیم آن 
هم در ثانیه های آخر. از این بابت ناراحتیم. البته نمی توانم زیاد از بازیکنان انتقاد 

کنم چون آنها تلاششان را انجام می دهند.
سرمربی پرسپولیس در ادامه  گفت : بازیکنان ما تمام تلاش خود را انجام 
می دهند و بازی خوبی هم مقابل گسترش فولاد به نمایش گذاشتند. ۷۳ درصد 
مالکیت توپ در اختیار ما بود. در بعضی از زمان های بازی بالای ۸۰ درصد 

مالکیت توپ داشتیم.
برانکو در ادامه   اضافه کرد: همه بازیکنانم سالم هستند و مشکلی برای بازی 

ندارند. البته به غیر از کمال کامیابی نیا که با مصدومیت مواجه است.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه  درباره وضعیت کمال کامیابی نیا هم و 
این که آیا او را از تمرینات محروم کرده است یا خیر؟ گفت : نه. او فقط مصدوم 
است. قبلا هم گفته ام که خودش بزرگترین ضرر را به خودش زده است. به خاطر 
پاداشی که از دست داده و همین طور تیم   ملی که از دست داده است. بعدها 
باشگاه هم او را جریمه خواهد کرد. فوتبالیست، حرفه ای است و مسئولیت دارد 
که مراقب سلامتی اش باشد. در این زمینه از نظر مالی جریمه خواهد شد. خطایی 
انجام نداده است که بخواهیم او را از تیم کنار بگذاریم. کامیابی نیا همیشه ۲۰۰ 
درصد در تمرینات توان گذاشته و عالی بوده است. حیف شد که او با مصدومیت 

مواجه شد چرا که در شرایط بسیار عالی قرار داشت.
وی در پاسخ به این سوال که آیا امکان دارد به خاطر عملکرد خوب این بازیکن 
جریمه مالی اش بخشیده شود، بیان  کرد: نه. جریمه او بخشیده نمی شود. به  هر 
حال او پاداشی که استحقاق آن را دارد می گیرد. او بازیکنی عالی و با کیفیت 
است و در تمرینات هم بسیار خوب ظاهر می شود. سه گل هم زده است که برای 

هافبک دفاعی بسیار خوب است.
سرمربی پرسپولیس درباره مشکلات داوری که گریبان گیر تیمش شده و نیز 
کارت زردهای بی موردی که بازیکنانش می گیرند، گفت : ما یک اساسنامه داریم 
که بر اساس آن با بازیکنانی که کارت زرد بی مورد بگیرند، از پاداش محروم 

خواهند شد اما اگر بازیکنی در زمین مسابقه بر اثر یک خطا کارت زرد گرفته 
باشد، از پاداش محروم نخواهد شد.  در مورد داوری هم نمی خواهم صحبت کنم 
چرا که دائما گله می کنیم. داور در بازی آخر ما فقط دو اشتباه داشت که آنها هم 
کلیدی بود. وی درباره این که تیم هایی که مقابل پرسپولیس از دفاع اتوبوسی 
استفاده می کنند هم گفت : ما برای هر بازی، روش همان بازی را آماده می کنیم. 
بازیکن باید برای زدن ضربات آخر تمرکز داشته باشد. باز هم می گویم که در دو 
بازی آخرمان هشت شانس مسلم گلزنی داشتیم. فرقی هم نمی کند یک اتوبوس 
یا دو اتوبوس مقابل دروازه  تیم حریف باشد. از همان دقایق اول حمله کردیم و 
فرصت گلزنی داشتیم. منشا و علیپور هم چند فرصت خوب به دست آوردند 
که آن را از دست دادند. برانکو درباره روند بازی تیمش در آینده که قرار است 
در لیگ قهرمانان آسیا بازی کند، بیان  کرد: ما باید برای هر موقعیتی تیممان 
را آماده کنیم. وقتی تیم حریف بسته بازی می کند یا مثل تیم هایی که در لیگ 
قهرمانان آسیا حمله می کنند، بازیکنانم نشان دادند که هر مشکلی را می توانند 
حل کنند اما باز هم این را می گویم که در دو بازی اخیر از موقعیت هایمان به 

خوبی استفاده نکردیم.
وی درباره حضور پانادیچ در ایران و در باشگاه پدیده مشهد، گفت : زمانی که 
پانادیچ از ما جدا شد پدرش بیمار بود که مربوط به دو سال قبل است اما با 
عمل جراحی، مشکل پدرش حل شد. پس از آن من کمک مربیان دیگری را 
به تیم آوردم و الان هم نمی توانم کسانی را که آورده ام به خاطر پانادیچ از تیم 
بیرون کنم. من برای او آرزوی موفقیت می کنم و به دانشش اعتقاد دارم. دوستان 
خیلی خوبی برای هم هستیم. درست است که کمی راهمان جدا شده اما با هم 
دوست هستیم.  سرمربی پرسپولیس در ادامه  درباره حذف تیم امید عراق و 
حضور بشار رسن در تمرینات پرسپولیس، گفت : قبل از هر چیزی راضی هستم 
از این که بشار می خواهد برگردد اما دوست ندارم بازیکنانم هر جایی که هستند 

بازنده باشند.
وی در ادامه  در پاسخ به این سوال که برخی می گویند که کامیابی نیا با توجه به 
عمل جراحی که در ناحیه کتفش انجام داده، نباید تمرینات سنگین در ریکاوری 
تیم   ملی انجام می داد و به همین دلیل مصدوم شده است، گفت : طبیعتا برخی از 
تمرینات می تواند برای بعضی از بازیکنان تاثیر سوء داشته باشد. من وارد جزئیات 
نمی شوم. در آن جا ریکاوری عالی انجام می دهند و با بهترین روش های جهانی 
تمرین می کنند. امیدوارم که بازیکنانم بعد از این تمرینات از نظر ارگانیک هم 
شرایط خوبی داشته باشند. هنوز هم وقت نکرده ایم مارکو را به تمرینات تیم   ملی 

بفرستیم اما کلیپ های تمرینات را دیده ایم و همه چیز عالی بود.

سرمربی پیشین سپاهان در ماجرای جدایی توافقی اش 
بسیار حرفه ای عمل کرد؛ او مبلغ قراردادش را تا زمان 
حضورش دریافت کرد و از این نظر درس بزرگی به مربیان 

ایرانی داد.
 اگرچه طرفداران سپاهان امیدوار بودند این تیم در رقابت 
های لیگ برتر هفدهم بتواند با زلاتکو کرانچار نتایج خوبی 
کسب کند و ناکامی های چند سال قبل را جبران کند، 
ولی چنین اتفاقی رخ نداد و بعد از شکست های متوالی 
که در کارنامه طلایی پوشان اصفهانی ثبت شد، در نهایت 
طاهری  محسن  استعفای  قبول  ضمن  باشگاه  مسئولان 
توافق  به  بر سر جدایی  نیز  با کرانچار  باشگاه  مدیرعامل 
رسیدند. موضوعی که البته یک درس بزرگ برای مربیان 

ایرانی در خود نهفته دارد.
کرانچار در حالی روز گذشته با مسئولان باشگاه سپاهان برای 
جدایی به توافق رسید که در موضوع قراردادش بسیار حرفه 
ای و انسانی عمل کرد. قرارداد کرانچار با سپاهان دو ساله 
بود و با توجه به اینکه مدیران باشگاه او را نمی خواستند، 
سرمربی کروات خیلی راحت می توانست درخواست مبلغ 
قراردادش تا پایان سال آینده را داشته باشد اما او نه تنها 
مبلغ سال بعد خود را نخواست که از مبلغ قرارداد خود 

در لیگ هفدهم هم با توجه به اینکه تا هفته بیستم لیگ 
برتر حضور داشته، دو سوم را خواستار شد که این مساله با 

موافقت مدیران باشگاه مواجه شد.
این حرکت کرانچار نشان داد که نتایج ضعیف سپاهان در 
خاصی  مساله  هیچ  بدون  را  خودش  سرمربیگری  دوران 
به همین خاطر  و  داند  مقصر می  را  و خودش  پذیرفته 
کرده،  کار  که  زمانی  برای  را  بوده  که حقش  دستمزدی 

خواستار شده و مبلغ اضافه ای نخواسته است.

این در شرایطی است که در گذشته بارها دیده ایم مربیان 
ایرانی بعد از برکناری از یک تیم با وجود نتایج ضعیف نه تنها 
خواهان مبلغ قراردادشان تا پایان فصل می شوند که سال 
های بعدی را نیز می خواهند. بعضی مربیان ایرانی حتی با 
وجود داشتن قرارداد ۳ ساله و اخراج در سال اول قرارداد 
به فدراسیون فوتبال پناه بردند و برای دریافت دستمزد ۳ 
ساله خود شکایت کردند که البته قانون هم حق را به آنها 
می دهد. کرانچار اما در حالی که می توانست چنین کاری 
را انجام دهد، اما اصول حرفه ای گری و انسانی در مربیگری 

را به برخی مربیان ایرانی یادآور شد.
رفتار کرانچار درقبال مبلغ قراردادش با تعجب مسئولان 

سپاهانی نیز مواجه شده است؛ مدیران باشگاه هرگز انتظار 
نداشتند که این مربی یک سنت اضافه تر هم از باشگاه 

نخواهد و بدون خواسته عجیبی باشگاه را ترک کند.
جالب اینجا است که کرانچار اگر می خواست می توانست 
رقمی در حدود ۴ میلیارد تومان غرامت از باشگاه سپاهان 
دریافت کند ولی او قید این پول را زد و حدود یک سوم مبلغ 
مذکور را برای فسخ قراردادش گرفت. مبلغی که دستمزد او 

برای فعالیت ۲۰ هفته ای در لیگ برتر بوده است.
کرانچار در دوره قبلی فعالیت در سپاهان نیز چنین کاری 
را انجام داده بود. او وقتی چند سال قبل در سپاهان به بن 
بست رسید و نتایج خوبی کسب نکرد، با همین شرایط و 
بدون درخواستهای عجیب قراردادش را فسخ کرد و از ایران 
رفت و حالا بار دیگر چنین اقدام غافلگیرانه و قابل تحسینی 

را انجام داده است.
مسعود تابش، سرپرست باشگاه سپاهان نیز در این خصوص 
گفت: »از آقای کرانچار تشکر می کنیم. ایشان بدون اینکه 
خواسته عجیبی داشته باشد با ما برای جدایی توافق کرد و 
این توافق بسیار خوب شکل گرفت. او زحمات زیادی در 
این مدت کشید اما به هر حال نتایج خوب نبود و تصمیم بر 

جدایی او گرفته شد.«

 درس بزرگ سرمربی کروات به مربیان ایرانی

کرانچار از غرامت 4 میلیاردی گذشت

اشکان دژاگه همچنان ترجیح می دهد در لیگ برتر فوتبال ایران حاضر نشود.
اشکان دژاگه کاپیتان تیم ملی ایران هنوز تیم جدید خود را معرفی نکرده تا حالا بعد از شایعات مختلف پیرامون 
حضور او در لیگ های یونان، انگلستان و غیره لیگ ایران و استقلال تهران به شکل عجیبی به عنوان مقصد او معرفی 

شود.
وینفرد شفر آنگونه که مدیران استقلال می گویند به دنبال یک هافبک طراح است و در این میان نام جذابی مانند 
اشکان دژاگه اتفاقی است که می تواند ماجراجویی جذابی برای آبی ها در آخرین روزهای نقل و انتقالات باشد اما آنگونه 
که سایت رسمی باشگاه استقلال می گوید، این انتقال کاملا منتفی است. نکته جالب توجه در اطلاعیه باشگاه استقلال 
درباره حضور اشکان دژاگه، عدم علاقه این بازیکن برای حضور در لیگ برتر ایران است. آنگونه که سایت رسمی باشگاه 
استقلال مدعی شده، مدیر برنامه های این بازیکن اعلام کرده که دژاگه برنامه ای برای حضور در فوتبال ایران ندارد و 

دژاگه با وجود اینکه هنوز تیم جدید خود را انتخاب نکرده اما ترجیح می دهد در لیگ ایران نیز حاضر نشود.
این بازیکن ملی پوش که در نیم فصل دوم فصل گذشته پیراهن وولفسبورگ را بر تن کرده بود، در ابتدای فصل 
از این تیم جدا شد و همچنان بی تیم است اما با وجود فاصله اندک تا جام جهانی به دلایل شخصی که نا مشخص 
است ترجیح می دهد در لیگ ایران حاضر نشود. البته تیم های ایرانی نیز با توجه به شرایط اقتصادی توان پرداخت 
دستمزد مورد نظر این بازیکن ملی پوش  را ندارند و به نظر می رسد دلیل عدم حضور این بازیکن در فوتبال ایران و تیم 
های لیگ برتری مسائل اقتصادی و شاید سطح فنی لیگ ایران باشد و مسائل حاشیه ای ارتباطی با حضور او ندارد.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس به تمجید از برنامه ریکاوری تیم ملی پرداخته است.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در آخرین اظهارات خود درباره تمرینات ریکاوری تیم ملی، نظرات بسیار مثبتی داشته و این تمرینات را در سطح 
جهانی قلمداد کرده است. اگر به سابقه رفتارهای برانکو و کی روش و حرف هایی که درباره یکدیگر زده اند رجوع کنیم، در می یابیم که این صحبت 

های او فراتر از تعریف و تمجید معمولی از تمرینات کادر کی روش است.
این دو سرمربی خارجی و مطرح که هر یک تاثیر بسزایی در عملکرد تیم های خود در سال های اخیر گذاشته اند، در مقاطع مختلفی با هم دچار 
اختلاف نظر داشته اند. عمده اختلافات آنها هم در زمان هایی پیش آمده که تیم ملی یک برنامه خاص اعم از اردو یا بازی دوستانه برای بازیکنان 
در نظر گرفته بود. اما اخیرا مدتی است روابط این ۲ مربی کروات و پرتغالی نشانی از تیرگی گذشته ندارد. در اوایل زمانی که کارلوس کی روش 
موضوع برنامه ریکاوری خاص برای بازیکنان ملی پوش شاغل در لیگ ایران را مطرح کرد، همه تصور می کردند اولین مخالف سرسخت این برنامه 
عجیب، بدون شک برانکو ایوانکوویچ خواهد بود. اما این مرد کروات نه تنها در صف منتقدان این سیستم جای نگرفت، که در قامت یک حامی، از 
تصمیم کادر فنی تیم ملی پشتیبانی کرد. او حتی با اعلام اینکه مربی بدنسازش را برای یادگیری به این تمرینات ریکاوری می فرستد، اوج حمایت 

را از کارلوس کی روش نشان داد.
برانکو در هفته های اخیر چندبار تاکید کرده که هرگونه کمکی بتواند به تیم ملی ایران می کند و این را وظیفه خود می داند. امروز هم سرمربی 
پرسپولیس با جهانی خواندن سطح تمرینات ریکاوری کی روش، نشان داد که می خواهد تمام خاطرات اختلاف در زمان های گذشته را به فراموشی 
بسپارد و در ذهن هواداران فوتبال ایران اینطور جا بیندازد که پرهوادارترین تیم ایران و بهترین تیم ۳ سال اخیر لیگ، در آستانه رقابت های جام 

جهانی هیچ مشکلی با کادر فنی تیم ملی ندارد و کاملا در راستای برنامه های این تیم، کمک خواهد کرد.

محمد عباس زاده مهاجم نیم فصل اول تیم سایپا به 1۴ دقیقه برای گلزنی در تیم 
محبوبش زمان نیاز داشت. محمد عباس زاده مهاجم نیم فصل اول سایپا که فصل 
گذشته با درخشش در تیم نساجی مازندران و کسب عنوان آقای گلی با ۲۴ بار گلزنی 
به نارنجی پوشان پایتخت پیوسته بود و شاگرد علی دایی شده بود، در پنجره زمستانی 
به تیم سابق خود بازگشت. درخواست های مکرر هواداران نساجی برای بازگشت 
عباس زاده به این تیم باعث شد تا مهاجم سابق پرسپولیس خواستار خروج از سایپا 
شود و علی دایی هم پس از اینکه 
نانگ را به خدمت گرفت، اجازه خروج 
او را صادر کرد. عباس زاده در اولین 
مسابقه خود را در بازگشت به تیم 
محبوبش تجربه می کرد و تنها 1۴ 
دقیقه پس از سوت آغاز بازی موفق 
شد با یک ضربه آکروباتیک زیبا دروازه 
تیم حریف را باز کند و شادی خود 
را نیز به مرحوم مهرداد اولادی تقدیم 
کند. با بازگشت عباس زاده و گلزنی او 
حالا هواداران پرشور نساجی مازندران 
بیش از گذشته امیدوار به شکستن 
طلسم ۲۴ ساله و بازگشت به بالاترین 

سطح فوتبال ایران هستند. 

بازیکن تیم فوتبال نفت تهران گفت: هدف ما این است که خیلی زود به میانه جدول 
برسیم و این کار را انجام خواهیم داد. امیرحسین فشنگچی در مورد پیروزی ۴ بر یک 
تیمش برابر مشکی پوشان اظهار داشت: ما بازی بسیار مهمی را بردیم که اندازه شش 
امتیاز ارزش داشت. خوشحالم که نتایج خوب ما ادامه داشت و امیدوارم این روند در 
بازی های آینده ادامه داشته باشد. بازیکن تیم فوتبال نفت تهران در مورد اینکه تیمش 
می تواند در لیگ امسال بماند، خاطر نشان کرد: ما هنوز از منطقه خطر جدا نشده ایم 
و مهم این است که بردهای مان را ادامه بدهیم. تیم ما اصلًا به سقوط فکر نمی کند، 
چون از لحاظ فنی پتانسیل بالایی داریم. هدف ما این است که خیلی زود به میانه 
جدول برسیم و این کار را انجام خواهیم داد. وی در مورد تغییر پستش و اینکه حالا 
در نفت تهران وظایف تهاجمی دارد، تصریح کرد: من قبلًا به عنوان دفاع چپ بازی 
می کردم، ولی بعد از اینکه آقای افاضلی آمد در خط حمله به میدان می روم. از این 
موضوع احساس خوبی دارم. من در بازی های اخیر سه پاس گل دادم و یک گل زدم 

و امیدوارم در بازی های آینده تأثیرگذاری بیشتری داشته باشم.

 کی روش - برانکو، فراتر از صلح انتقال اشکان دژاگه به استقلال منتفی شد

 14دقیقه برای گلزنی عباس زاده کافی بود

 فشنگچی: به سقوط فکر نمی کنیم و خیلی زود 
به میانه جدول می رسیم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 1 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۲– اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۲/۹۴ج/11۲۷ ثبت گردیده له آقای فرج اله صابری علیه آقای 
موسی جوادی  محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ /1۶1/۰۹۷/۰۶۰ ریال در حق 
محکوم له و مبلغ /۸/۰۵۴/۸۵۳ ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت 
پرداخت نماید . محکوم لها در قبال طلب خود ملک معرفی کرده است که کارشناس به 
شرح ذیل ارزیابی کرده است لازم به ذکر است مواد ۵1 و 1۳1 قانون اجرای احکام مدنی 

قابل اجرا می باشد 
پس از مطالعه پرونده و قرار کارشناسی و بازدید از ملک به آدرس قم – خیابان نیروگاه – 

کوچه شماره 1۵ پلاک 1۷1 گزارش کارشناسی به قرار ذیل تقدیم میگردد .
قرار کارشناسی : بازدید از وضعیت مال توقیفی و ارزیابی و ارائه نظریه 

مشخصات ثبتی ملک : بر اساس محتویات پرونده :
ششدانگ پلاک ثبتی 1۸۷۰/۷/1۷۵/۶۵۶ – اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در صفحه 
۲۲۵ دفتر ۴۵۲ ذیل ثبت ثبت ۸۲۴۷۰ به مساحت ۶۸/۵۵ مترمربع به مالکیت مرحوم شاه 
حسین جوادی ، شمالا به طول 1۳/۷۰ متر دیوار است به پلاک باقیمانده 1۸۷۰/۷/1۷۵ 
اصلی و شرقا به طول ۵/1۰ متر درب و دیوار به شارع ۵ متری ، جنوبا در دو قسمت اول 
بطول 1۰/۳۵ متر دیوار بدیوار باقیمانده پلاک مذکور دوم بطول ۲/۸1 متر دیوار به شارع ، 

غربا بطول ۵/1۰ متر درب و دیوار به شارع 1۲ متری
مشخصات ساختمانی ملک : 

یک باب منزل مسکونی جنوبی ساز دو طبقه و زیرزمین بصورت دو کله به شوارع 1۲ 
متری و ۵ متری با اسکلت دیوار باربر آجری و سقفهای طاق ضربی تیر آهن و نمای 
ساختمان سنگ ۷ سانتی و درب و پنجره ها فلزی رنگ شده و آلمینیومی و پشت بام 
ایزوگام و اعیانی زیرزمین با پله از حیاط و قسمتی در زیر سرویس پله جمعا ۳۴ مترمربع با 
سقف کوتاه و اعیانی همکف شامل سرویس پله و هال و اتاق به مساحت ۵۰/۵۰ مترمربع 
و طبقه اول ۶1 مترمربع شامل سه اتاق و سرویس با کف موزاییک و دیوارها و سقف 
سفیدکاری و کف حیاط موزاییک و دیوارها سیمان و دارای آب و برق و گاز و در زمان بازدید 
تخلیه و بر اساس مدارک پرونده به صورت مشاعی متعلق به ورثه مرحوم شاه حسین جوادی 
است و حقوق ارتفاقی ندارد و در زمان بازدید بتاریخ ۹۶/۶/۲۳ مشاهده گردید نازک کاری 
دیوارها و سقف طبقه همکف تراشیده شده و قسمتهایی از زیرزمین و همکف و حیاط در 

دست بنایی و تعمیرات می باشد .
ارزیابی : 

با توجه به مراتب فوق و محل و موقعیت و شوارع دسترسی ملک و کمیت و کیفیت و ابعاد 
و مساحت عرصه و اعیانی و قدمت بنا و امتیازات و مالکیت موصوف ) بدون احتساب هر گونه 
بدهی و تعهدات و دیون در صورت وجود ( جهت پرونده اجرایی فوق ) در تاریخ ۹۶/۶/۲۳ 
( جمعا به مبلغ 1/۴۵۴/۰۰۰/۰۰۰ )یک میلیارد و چهارصد و پنجاه و چهار میلیون ( ریال 
ارزیابی می گردد . و با توجه به تصویر گواهی حصر وراثت موجود در پرونده که ورثه مرحوم 
شاه حسین جوادی سه پسر و دو دختر اعلام میدارد ، لذا سهم موسی جوادی ) احدی از 

پسران ( دو هشتم مبلغ ارزیابی به مبلغ ۳۶۳/۵۰۰/۰۰۰ ریال میگردد .
ضمنا با توجه به نامه مورخ ۹۶/۹/1 مدیر محترم اجرای احکام مدنی که بدهی محکوم 
به را 1۵1/۳۹۵/۵۸۳ ریال و نیم عشر دولتی را ۳/1۵۰/۰۰۰ ریال اعلام میدارد . لذا بدهی 
محکوم به بمیزان 1۵/1۴۰ سهم مشاع از ۳۶/۳۵۰ سهم مشاع از 1۴۵/۴۰۰ سهم ششدانگ 

میگردد.
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ 1۳۹۶/11/1۸ ساعت ۰۸/۰۰ الی ۰۸/۳۰ صبح 
به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از 
مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده 
مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف مدت یکماه از 
تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی ار روزنامه های محلی درج می گردد جهت 

اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم -زارعی باتجدید احترام-  ایرج مراد بیگی-  شهردار صباشهر

تکمیل ساختمان اداری شهرداری صباشهر 
با اعتبار مبلغ000/000/000/ 4ریال 

لذا  از کلیه علاقمندان واجد شرایط شرکت در مناقصه دعوت بعمل می آید جهت دریافت 
اسناد مناقصه حداکثر تا تاریخ 96/11/04 به واحد امور پیمانهای شهرداری صباشهر مراجعه 

نمایند.
شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.ارائه رسید ثبت نام برای مالیات بر ارزش 
افزوده الزامی است .ارائه سپرده شرکت در مناقصه به میزان ۵ درصد قیمت پایه الزامی است 
.کلیه هزینه های مربوط به انتشار آگهی مناقصه عمومی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

زمان بازگشایی و رسیدگی به پیشنهادات راس ساعت 15 مورخ 96/11/16 در محل دفتر 
شهردار خواهد بود.سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه موجود است./خ 

))آگهی مناقصه عمومی ((



5 علمی و سلامت 

متخصص گوش، حلق و بینی مطرح کرد

چرایی ایجاد سینوزیت و راه های درمان آن
متخصص گوش حلق و بینی گفت: سینوس ها حفراتی پر از هوا هستند که اطراف 
حفره بینی و زیر و اطراف کره چشم قرار دارند و ظاهر صورت را شکل می دهند؛ 
چون سینوس پر از هواست، هنگام ضربه به سر و صورت از آسیب به مغز جلوگیری 

می کند.
پدرام برقعی، متخصص گوش، حلق و بینی در خصوص وظایف سینوس ها در بدن 
افزود: سینوس ها حفراتی پر از هوا هستند که اطراف حفره بینی و زیر و اطراف کره 
چشم قرار دارند و ظاهر صورت را شکل میدهند. داخل سینوس را یک لایه از جنس 
مخاط می پوشاند. از طرفی سینوسها مانند یک ضربه گیر عمل و از آسیب به مغز 
جلوگیری می کنند. چون سینوس پر از هواست، هنگام ضربه به سر و صورت از آسیب 

به مغز جلوگیری میکند. سینوس به عملکرد تنفس کمک می کند.
وی با بیان اینکه علل عفونی میتواند باعث سینوزیت شود، باکتریها میتوانند 
سینوزیت حاد یا سینوزیت مزمن ایجاد کنند. سینوزیت حاد کمتر از 1۲ هفته طول 
میکشد. سینوزیت مزمن بیشتر از 1۲ هفته طول میکشد. ما سینوزیتهایی داریم که 
علت آن ویروسی است. همچنین قارچها هم میتوانند موجب سینوزیت شوند. بعضی 
سینوزیتها علل آلرژیک دارند. یعنی در کسی که زمینه آلرژی دارد سینوسها دچار 

التهاب میشوند. آن ماده آلرژی زا ممکن است تنفسی هم نباشد.
این متخصص گوش گلو و بینی ادامه داد: این فرد ممکن است یک خوراکی میل 
کند یا با مادهای در تماس باشد و دچار سینوزیت شود. برخی سینوزیتها به علت 
تورم عروق ایجاد میشوند، یعنی در واکنش به یک اتفاق در بدن به وجود می آیند. به 
این نوع سینوزیت، سینوزیت وازوموتور میگوییم؛ مثلا کسی که با ورزش کردن دچار 
آبریزش از بینی میشود یا کسی که با مصرف غذای تند و داغ دچار آبریزش بینی 
میشود، سینوزیت وازوموتور دارد. وی با بیان اینکه در هوای سرد احتمال سینوزیت 
بیشتر است ، بیان کرد: چون جریان هوای سرد، جریان عروق مخاط بینی را کاهش 
میدهد و در نتیجه احتمال آلرژی بیشتر میشود. دوم این که در هوای سرد احتمال 

ابتلا به سرماخوردگیهای ویروسی بیشتر است.
برقعی مهمترین علامت سینوزیت را آبریزش بینی و گرفتگی بینی دانست و گفت: 
خلط بینی، ترشحات پشت حلق و ترشح بینی نیز از سایر علائم است. سردرد جزو 
علائم نسبتا خفیف سینوزیت است. سینوزیت سردرد خیلی شدید ندارد. ما سردرد 
مکرر و حاد در رینوسینوزیت نداریم. وی با بیان اینکه یک رینوسینوزیت سالم به 
مراقبت خاص نیاز ندارد، ادامه داد: زیرا سینوسها دقیق آفریده شده اند و فرد سالم 
به انجام کار خاص نیاز ندارد تا از سینوس خود مراقبت کند.مراقبتهای عمومی 
مثل نرفتن به محیط آلوده بسیار موثر است، زیرا محیطی که آلودگی شیمیایی یا 
آلودگی تنفسی دارد، میتواند مخاط سینوس را ملتهب کند. این متخصص گوش 
گلو و بینی در ادامه بیان کرد: نرفتن به محیطهای شلوغ که ویروس آنجا زیاد است، 
احتمال عفونت ویروسی رابیشتر میکند. از تماس با افراد آلوده خودداری کنیم. 
شست وشوی مرتب دستها از عفونت بینی و سینوس جلوگیری میکند. از روبوسی با 
افراد سرماخورده پرهیزیم و واکسن آنفلوآنزا را در وقت مناسب دریافت کنیم. وی با 
بیان اینکه در رینوسینوزیت مزمن، اگر کسی در محیطهای آلوده که گرم و خشک 
است زندگی می کند، بخور سرد توصیه میشود، تصریح کرد: در مورد رینوسینوزیت 
آلرژیک، شست وشوی بینی با سرم فیزیولوژیک ولرم توصیه میشود. نحوه شست وشو 
هم باید طوری باشد که مخاط بینی شسته شود. برقعی در پاسخ به این پرسش که 
آیا استفاده از آب نمک را توصیه میکنید؟، گفت: خیلی توصیه نمیکنم، چون ممکن 
است آب، کلر یا مواد دیگری داشته باشد. دما هم باید حدود دمای بدن باشد مثلا 
۲۲ تا ۲۳ درجه سانتیگراد باشد. وی با بیان اینکه رینوسینوزیت گوش را هم درگیر 
می کند، در برنامه رادیویی سلامت افزود: علت این مسأله به علت وجود یک رابط است 
که بین گوش میانی و سینوسها قرار دارد و عبور ترشحات مکرر باعث التهاب گوش 
هم می شود. درمان رینوسینوزیت مشکل گوش را هم برطرف می کند. این متخصص 
گوش حلق و بینی در پایان با بیان اینکه رینوسینوزیت از ظاهر فرد قابل رویت 
نیست، اظهارداشت: در این موارد فرد باید معاینه شود. اگر لازم است آندوسکوپی یا 

سیتیاسکن شود.

چرا مصرف غذاهای تند برای زنان در دوران 
شیردهی لازم است؟ 

اغلب مادرانی که دوران شیردهی را سپری می کنند نگران رژیم غذایی خود هستند. 
آنها دائم به دنبال مواد غذایی هستند که به غنای شیر و سلامت فرزندشان کمک 
کند. به همین خاطر، بیشتر مادران از خوردن غذاهای تند صرفه نظر می کنند؛ اما این 
تصمیم تا چه حد درست است؟ آیا مصرف غذای تند در زمان شیردهی برای کودک 
آسیب زا است؟ سال هاست این باور غلط میان مردم رواج پیدا کرده است که وجود 
فلفل در غذای زنان شیرده برای نوزادان مضر است. بسیاری از مادران با این توجیه 
که تندی باعث افزایش گاز معده و نق نق کردن بچه می شود از خوردن غذاهایی با 
این طعم پرهیز می کنند. وجود چنین تصوری در شرایطی است که تحقیقات اخیر 
دانشمندان خلاف آن را ثابت کرده است. در واقع، شواهد نشان می دهند که تندی 
هیچ تأثیری روی کودکان ندارد. جالب اینجاست که به عقیده کارشناسان، مصرف 
انواع طعم ها و مزه ها در زمان بارداری از جمله غذای تند حافظه چشایی کودکان را 
تقویت می کند و باعث خوش غذایی آنها در آینده می شود. به همین خاطر، مصرف 
فلفل نه تنها اثر منفی بر شرایط جسمانی کودک ندارد و او را اذیت نمی کند بلکه 
برای او مفید هم هست. علاوه بر این، مادران باید به خاطر داشته باشند ترکیب شیر 
مادر و وجود املاح و مواد مختلف ارتباط مستقیمی با خون مادر دارد نه دستگاه 
گوارش.  پروتئین، چربی، کربوهیدارت، مواد معدنی و آب تمام آن چیزی هستند که 
جذب رگ های خونی می شود و شیر مادر را تحت تأثیر قرار می دهند. به صورت 
معمول چهار الی ۶ ساعت پس از صرف غذا مواد مغذی جذب شیر مادر می گردند 
و به کودک منتقل می شوند. اگرچه وجود انواع مزه ها و طعم ها برای نوزادان لازم 
است و هیچ اثر منفی بر جسم آنها نمی گذارد، تفاوت های بچه ها با یکدیگر نباید 
نادیده انگاشته شود. در واقع، حساسیت های غذایی کودکان مسئله ای است مادران 
در زمان بارداری باید توجه ویژه ای به آن داشته باشند تا از پیامدهای آزاردهنده چنین 

اتفاقی جلوگیری کنند.

متخصص طب ایرانی :

زنجبیل باعث حفظ سلامت معده می شود
یک متخصص طب ایرانی گفت: مصرف زنجبیل به عملکرد بهتر دستگاه گوارش 

کمک می کند و باعث حفظ سلامت معده و روده می شود.
ابراهیم ایران دوست متخصص طب ایرانی در درخصوص خواص زنجبلیل برای 
سلامتی بدن اظهار داشت: یکی از دلایلی که افراد دچار کمبود ترکیب های مغذی 

می شوند، اختلال در فرایند جذب این مواد توسط بدن آن ها است.
وی توضیح داد: این موضوع به این معنی است که ممکن است فرد مواد غذایی 
حاوی آهن و کلسیم را به میزان کافی مصرف کند، اما در روند جذب آن اختلال ایجاد 
شده و شخص دچار کمبود این مواد معدنی شود.  این متخصص طب ایرانی ادامه داد: 
مصرف زنجبیل همراه با غذا، یکی از بهترین راه های کمک به جذب غذاهای موجود 
در مواد غذایی است. ایران دوست تصریح کرد: یکی از خواص زنجبیل کمک به هضم 
بهتر غذا است به طوری که وقتی احساس گرسنگی شدید دارید برای اینکه معده آرام 
بگیرد و همچنین بتواند غذا را راحت تر هضم کند بهتر است کمی زنجبیل بخورید. 
وی عنان کرد: این گیاه دارای فیبر است، بنابراین خوردن آن باعث پر شدن حجم 
معده و جلوگیری از پرخوری می شود و پس از خوردن غذا، به هضم بهتر غذای خورده 
شده کمک می کند. این متخصص طب ایرانی در پایان با اشاره به خواص زنجبیل در 
پاک سازی دستگاه گوارش گفت: مصرف زنجبیل به عملکرد بهتر دستگاه گوارش 

کمک می کند و باعث حفظ  سلامت معده و روده می شود.

دبیر انجمن رادیوتراپی و آنکولوژی ایران مطرح کرد

راهکارهای طلایی پیشگیری از سرطان
دبیر انجمن رادیوتراپی و آنکولوژی ایران علل ابتلاء به سرطان معده را تشریح کرد 
و گفت: افزایش مصرف میوه و سبزیجات و کاهش مصرف فست فودها در پیشگیری 

از این بیماری مؤثر است.
حسین فودازی در ارتباط با سرطان معده اظهار داشت: این سرطان سومین سرطان 
شایع در جهان به شمار می رود که متاسفانه طی سال های اخیر آمار آن در کشور 
افزایش یافته است. وی افزود: عوامل مختلفی سبب ابتلا به سرطان معده می شود 
و به طور کلی این عوامل شامل عوامل غیرقابل کنترل و قابل کنترل است که سن،  
جنیست، ملیت و موقعیت  جغرافیایی از عوامل غیرقابل کنترل ابتلا به سرطان 
معده است. فودازی گفت: رژیم غذایی نامناسب،  عفونت هلیکوباکتری، استعمال 
دخانیات، افزایش وزن و چاقی، همچنین مصرف زیاد گوشت های قرمز و فست فود از 
عوامل غیرقابل کنترل ابتلا به سرطان معده است. دبیر انجمن رادیوتراپی و آنکولوژی 
ایران خاطرنشان کرد: راهکار پیشگیری از این بیماری کاهش مصرف گوشت های 
دودی وقرمز، فست فود، نمک زیاد و ترک دخانیات است همچنین مصرف میوه و 

سبزیجات در این زمینه بسیار توصیه می شود.
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پاهای شما در معرض آلودگی و بیماری هستند. هر زمانی که شما در حیاط خانه پابرهنه 
راه می روید، پاهایتان را در معرض میکروب های خارج از خانه قرار می دهید. زمانی که 
پاهایتان در کفش ورزشی تان عرق می کنند و شما از شستن آن ها غافل می شوید، باید 
انتظار این را هم داشته باشید که دچار مشکلاتی در این قسمت از بدن تان شده و احساس 
ناخوشایندی شما را در بر بگیرد.  بسیاری از مشکلاتی که برای پاهایتان رخ می دهد کاملا 
طبیعی بوده وقابل درمان هستند. در اینجا، به برخی از مشکلات پاها که اغلب پزشکان با 

آن روبه رو می شوند و برخی از نکات جهت رفع آن ها می پردازیم:
فرو رفتن گوشه ناخن پا در پوست

هنگامی گوشه ناخن انگشت پا )معمولا شست پا( شروع به فرورفتن در پوست می کند، 
باعث ایجاد قرمزی و ناراحتی می شود. دو دلیل اصلی برای فرورفتن ناخن در پوست وجود 
دارد : آنهایی که ناشی از کوتاه کردن نادرست ناخن )با استفاده از ناخن گیر( هستند و آن 

هایی که به طور طبیعی رخ می دهند.
برای جلوگیری از این مشکل، ناخن را فقط کمی کوتاه کنید )ناخن باید همان شکلی 
باشد که انگشت پای شما است( و گوشه های ناخن را زیاد کوتاه نکنید. اغلب اوقات یک 

گوشه تیز در ناخن وجود دارد که وارد پوست شده و موجب عفونت می گردد.
اگر این مشکل برایتان پیش آمد و پوست گوشه ناخن تان دچار کبودی شد، آن را در 
آب گرم و نمک های ضدعفونی کننده به مدت 1۰ دقیقه خیس کنید. اگر دوباره این 
مشکل عود کرد یا بدتر شد، یک متخصص می تواند ناخن تان را به حالت اول بازگرداند.

به نظر می رسد که گاهی شما ناخن هایتان را به درستی کوتاه می کنید، ولی باز 
هم این مشکل رخ می دهد! در این گونه مواقع پزشک می تواند با کمک روشی به نام 
ماتریسکتومی جزئی، که بخشی از ناخن را به طور دائمی حذف می کند، این مشکل را 
برای همیشه حل نماید.در این روش یک ماده شیمیایی، سلول های ماتریکس ناخن را 
می کشد و رشد آن را متوقف می کند. این ناحیه چند هفته پس از عمل، تخلیه می شود 

و دردناک خواهد بود، اما اگر موفقیت آمیز باشد، دیگر گوشه ناخن در پوست نمی رود.
ضخیم شدن و تغییر رنگ ناخن

اگر به نظر می رسد ناخن شست پایتان فوق العاده ضخیم، ناخوشایند و دردناک است، 
احتمالا شما به قارچ ناخن دچار هستید. قارچ ناخن با نام یونیکومیکوز شناخته شده است. 
این حالت معمولا از وجود قارچی به نام میکرو تروما ناشی می شود که به طور معمول 

در کفش همه ساکن است.
هر چند قارچ ناخن ناخوشایند به نظر می رسد، ولی تهدیدی برای سلامتی تان ندارد و 
به سایر قسمت های بدن گسترش نخواهد یافت. برای قارچ هیچ درمان همیشگی وجود 
ندارد و هر شش تا نه ماه یکبار، ناخن جدیدی رشد می کند. ناخن جدید نیز می تواند 
آلوده شود. استفاده از برخی اسپری های ضد قارچی در کفش ها و روی پا ممکن است 

به جلوگیری از عود کمک کند.
سیاه شدن ناخن شست پا

لکه های سیاه ناخن در میان دوندگان و کسانی که زیاد می پرند رایج است، زیرا ناخن 
شست پا ممکن است در قسمت کناری کفش فشرده شده و یک لکه خونی زیر ناخن با 

ظاهری سیاه پدید آید.
اگر شما می توانید برخی از حفره های پوست را در نوک ناخن مشاهده کنید، یک سوزن 
را استرلیزه کرده و لکه را سوراخ کنید تا برخی از مایعات را آزاد کنید، این کار درد را از بین 

می برد. البته بهتر است این کار را یک پزشک برایتان انجام دهد. فقط یادتان باشد هیچ گاه 
ناخن را به طور کامل برندارید )با اینکه دیگر یک بافت مرده به حساب می آید(، بگذارید 

با رشد ناخن جدید و جایگزین شدن با ناخن مرده، خودش بیفتد.
هنگامی که ناخن از بین می رود، پماد آنتی بیوتیکی را برای جلوگیری از رشد باکتری 
ها اعمال کنید.شما همچنین می توانید پاهای خود را در آب گرم و نمک های مخصوص 
خیس کنید. در حالت ایده آل ناخن به طور طبیعی رشد می کند. اما حواستان باشد که 
تمام ناخن ها شش تا نه ماه طول بکشد تا به طور کامل رشد کنند. اگر متوجه قرمزی 
بر روی ناخن تان شدید و یا احساس درد زیاد کردید حتما به پزشک مراجعه کنید. این 
ها نشانه هایی از عفونت باکتریایی هستند که ممکن است نیاز به آنتی بیوتیک های 

خوراکی داشته باشند.
توده گوشتی عجیب و غریب

آیا متوجه توده گوشتی غیرعادی در پایتان شده اید؟ احتمالا می توان آن را یک زگیل 
دانست. این ها با زگیل های قسمت های دیگر بدن فرقی ندارند و فقط ممکن است اسم 

متفاوتی داشته باشند.
زگیل ها توسط ویروس ورکا ولگاریس ایجاد می شوند و می توانند تکثیر یافته و به سایر 
قسمت های بدن گسترش یابند- این به عنوان پدیده Koebner شناخته می شود. مثل 
یک سرماخوردگی ممکن است شما این ویروس را نیز از افرادریافت کنید.گاهی بیماران 
مبتلا به ۵۰ تا ۶۰ زگیل در یک پا نیز دیده شده است!همانطور که می توانید تصور کنید، 

این حالت می تواند دردناک و ناتوان کننده باشد.
متاسفانه اکثر این زگیل ها به داروهای بدون نسخه پاسخ نمی دهند. متخصصان می 
توانند این ضایعات گوشتی را با درمان موضعی، تزریقی و خوراکی از بین ببرند. برای 
مثال برخی پزشکان از دارویی به نام   "Canthacur-PS "استفاده می کنند. همچنین 
برخی از آنان پیشنهاد می کنند که 1۵ میلی گرم روی و 1۰ هزار واحد ویتامین A دو 
بار در روز مصرف شود. زیرا ویتامین A به پوست کمک می کند که سریع تر عمل کند 
و ممکن است بر روی ویروس تأثیر بگذارد، در حالی که روی به بدن کمک می کند که 

ایمنی داشته باشد.
پوسته پوسته و خونریزی پا

این لزوما نشانه ای نیست که شما نیاز به استفاده از مرطوب کننده بیشتر داشته باشید، 
بلکه یک مشخصه مشهور از بیماری "پای ورزشکار" است.این یک عفونت قارچی است که 

می تواند منجر به قرمز شدن، پوسته پوسته شدن کف پا و خونریزی شود.
قارچ به سه عنصر نیاز دارد تا در پوست توسعه یابد: تاریکی، گرما و رطوبت. هر کجا که 
این سه عنصر در آن یافت شود محل مناسبی برای رشد قارچ ها بوده و می تواند شما را 

نیز درگیر مشکلاتی نماید.
خوشبختانه بیماری پای ورزشکار، به خوبی به کرم ها و لوسیون موضعی جواب می 
دهد. اگر شما نیز از این مشکل رنج می برید، کرم ضد قارچ یک یا دو بار در روز برای 

یک ماه را امتحان کنید.
اگر متوجه هیچ بهبوی نشدید، علت قارچ را رفع کنید. "رفع رطوبت آسان ترین راه برای 
رسیدن به بهبودی است". پیشنهاد می شود که قبل از قرار دادن پاهایتان در جوراب و 
کفش، یک ضد عرق را روی پاهای خود بمالید و همیشه از جوراب های نخی که رطوبت 

را از پاهای تان دور می کند، استفاده کنید.

 

محققان با استفاده از یک ربات هوش مصنوعی 
به نام "حوا")Eve( به توسعه دارویی برای درمان 

مالاریا سرعت بخشیدند.
یک "ربات دانشمند" به محققان در تشخیص 
کرده  کمک  "خمیردندان"  در  موجود  ترکیبات 
است. این ترکیبات می توانند در مبارزه با بیماری 

"مالاریا" موثر واقع شوند.
تیم تحقیقات با استفاده از ربات هوش مصنوعی 
خمیر  در  موجود   )triclosan("تریکلوزان" "حوا" 
داندان که یک عامل ضدباکتریایی است و از ایجاد 
"پلاک")تجمع باکتری ها که در سطوح داخل دهان 
رشد کرده و به صورت لایه ای سفید یا زرد کمرنگ 

در سطح و بین دندان ها دیده می شود( روی سطح 
دندان جلوگیری می کند را شناسایی کردند و یافتند 
که این ماده می تواند به عنوان درمانی برای مالاریا 

استفاده شود.
ربات "حوا" توسط دانشمندان دانشگاه "منچستر" 
با هدف سرعت  و  آبریستویث " و "کمبریج"   "،
بخشی به پروسه کشف داروها توسعه یافت. این 
ربات قادر به غربالگری بیش از 1۰ هزار ترکیب در 

روز است.
به گفته سازمان بهداشت جهانی، تقریبا نیمی از 
جمعیت جهان در معرض خطر مالاریا هستند. در 
سال ۲۰1۵، حدود ۲1۲ میلیون نفر مبتلا به مالاریا 
و حدود ۴۲۹ هزار مورد مرگ و میر ناشی از مالاریا 
گزارش شد. بیماری مالاریا ناشی از انگل هایی است 
که به وسیله نیش پشه های آلوده موسوم به "آنوفل" 

به انسان منتقل می شوند.
این انگل ها در ابتدا به کبد راه پیدا کرده و در 
آنجا بلوغ و تکثیر می یابند. سپس به گلبول های 
قرمز خون رفته و در نهایت در سراسر بدن پخش 

می شوند.

ربات خانگی با قابلیت شناسایی محیط اطرافدرمان مالاریا با استفاده از ترکیبات خمیردندان!

به تازگی رباتی خانگی ساخته شده که علاوه بر انجام کارهای خانه، قابلیت 
شناسایی محیط اطرافش و ساکنان آن را دارد.

در نمایشگاه محصولات الکترونیک مصرفی ۲۰1۸ شرکت Aeolus از یک ربات 
با قابلیت انجام وظایف مختلف در خانه رونمایی کرد. این نمونه اولیه از یک ربات 
خانگی است که می تواند زمین را تمیز کند، مبلمان را جابه جا کند و حتی برحسب 
دستور کاربر از یخچال نوشیدنی خنک برای او بیاورد. به گفته الکساندز هائونگ مدیر 
Aeolus ، این ربات خانگی محیط اطرافش و ساکنان را می شناسد و در گذرزمان 
رفتار خود را با آن منطبق می کند. او در ادامه می افزاید: این ربات شبیه یک کودک 
است. البته ما قابلیت های آن را افزایش می دهیم تا از یک کودک به بزرگسال تبدیل 

شود. هرچقدر مردم بیشتر از ربات استفاده کنند، این گجت قدرتمندتر می شود.
مهمترین ویژگی ربات مذکور در حقیقت توانایی ماشین یادگیری به کاررفته در 
آن برای شناسایی هزاران شی مختلف و بازگرداندن آنها به مکان مناسبشان است. 
همچنین بازوی رباتیک آن  می تواند با دقت اشیا را جابه جا کند. در کنار این 
موارد ربات به شبکه اینترنت اشیا خانگی مانند »گوگل هوم« یا »آمازون الکسا« نیز 
متصل می شود. جالب آنکه ربات می تواند در یافتن اشیا نیز کمک حال باشد زیرا 
به یاد می آورد آخرین بار آنها را کجا قرار داده است. رباتAeolus همراه مناسبی 
برای سالمندان دچار معلولیت است. ربات با کمک قابلیت »شناسایی وضعیت بدن« 
تشخیص می دهد چه زمان فرد زمین خورد یا نیازمند خدمات درمانی اضطراری 
است. این ربات که وزن آن معادل یک کودک 1۲ ساله است، هنوز نام مشخصی 

ندارد اما به گفته شرکت سازنده از اواخر سال جاری به بازار عرضه می شود.

"پارچه هوشمندی" که اسپیکر است
شرکت "شی باتا تکنوتکس")Shibata Technotex( اسپیکر مسطحی طراحی 

کرده که با الیاف مس یا فولاد ضد زنگ بافته می شود.
 شرکت "شی باتا تکنوتکس"-تولید کننده پارچه- در سال 1۹۴۷ تاسیس شده 
و در حال حاضر پارچه هوشمندی طراحی کرده که از سیم پیچ مسی یا فولاد ضد 
زنگ در اطراف پلی استر ساخته می شوند. این الیاف هادی پوشش کاملی ایجاد 
کرده و قابلیت لحیم کاری دارند. این پارچه سیم کشی شده این قابلیت را دارد که 
به یک لباس قابل پوشیدن تبدیل شود و چون از مواد ضدزنگ ساخته شده قابلیت 
شست وشو دارد. این اسپیکر خازنی مسطح دارای غشای هدایت کننده است که 
عملکرد ارتعاشی بین دو تکه پارچه رسانا را دارد. سیگنال های منبع صدا در پارچه به 
صورت مثبت و منفی جریان دارند و هنگامی که این لایه ارتعاش داشته باشد غشای 
به سمت پارچه رسانا در سمت مثبت جذب شده و هنگامی که این عمل تکرار شود 
صدا تولید می شود. با این روش و اتصال پارچه به گوشی های هوشمند موسیقی 

تقویت شده و حتی در مکان های پر سروصدا نیز شنیده می شود.

جوراب بدون بو تولید شد!
یک شرکت چینی جورابی تولید کرده که در آن سه فلز نقره، مس و روی به کار 

رفته است. این جوراب بوی بد پا را از بین می برد.
شرکت چینی MeltMall به تازگی جورابی به نام MP Magic  تولید کرده و ادعا 
می کند این نخستین جوراب بی بوی دنیاست! برای تولید جوراب سه نوع فلز نقره، 
مس و روی استفاده شده است. محققان معتقدند این مواد باکتری موجود در عرق 
بدن انسان را از بین می برند و به عبارت دیگر استفاده از آن بوی بد پا را نابود می 
کنند!  علاوه بر آن این جوراب طوری تولید شده که نسبت به نمونه های معمول، پا 
بهتر می تواند  تنفس کند. در کنار تمام این موارد شرکت ادعا می کند فلزات شستن 
جوراب از بین نمی روند. زیرا جوراب های حاوی یون فلزات پس از مدتی شستشو 

خاصیت خود را از دست می دهند

کمبودهای تغذیه ای که ظاهرتان را تحت تاثیر قرار می دهد

کمبود ۶ ماده مغذی را در صورتتان تشخیص دهید
مقصران فقر مواد مغذی در بدن، تنها مصرف غذاهای فراوری شده و رژیم های غلط 
نیستند. حتی ممکن است زمانی که یک رژیم غذایی متعادل را دنبال می کنید، برخی از 

ویتامین ها و املاح طبیعی بدنتان را از دست بدهید. 
برای پی بردن به کمبود مواد مغذی در بدن، شما نیاز به انجام آزمایش های دوره ای خون 
دارید. در عین حال می توانید برخی از این کمبودها را از روی صورتتان نیز تشخیص دهید. 
وقتی بدن شما برخی مواد مغذی را از دست می دهد، صورت شما شاید اولین جایی باشد 

که در مورد این کمبودها به شما هشدار می دهد:
کمبود ویتامین ب 12: کمبود این ویتامین در میان گیاه خواران بسیار رایج است. 
کمبود ویتامین ب 1۲ اغلب باعث تغییر رنگ پوست و رنگ پریدگی می شود. سایر نشانه ها 
عبارتند از خستگی، از دست دادن اشتها، تنگی نفس و اسهال. اگر می خواهید فقر ویتامین 
ب 1۲ را درمان کنید، به دنبال مصرف بیشتر ماهی، گوشت بدون چربی، پنیر، ماست و 
غلات غنی شده باشید. اگر رژیم های غذایی گیاهی را دنبال می کنید، مکمل های ویتامین 

ب 1۲ را با مشورت پزشک مصرف کنید.
کمبود ویتامین سی: ویتامین سی نقش حیاتی در بدن دارد؛ سیستم ایمنی بدن 
را تقویت می کند و باعث بهبودی سریع زخم ها و حفظ سلامت استخوان ها می شود. به 
گفته محققان کلینیک مایو، کمبود این ویتامین باعث خونریزی لثه ها می شود. بهبود 
آرام زخم ها، خشک شدن موها و ایجاد لکه های قرمز روی پوست از دیگر علائم فقر این 
ویتامین است. اگر هر کدام از علائم فقر ویتامین سی را دارید، میوه ها، سیب زمینی، انواع 
توت ها، فلفل، بروکلی، اسفناج و مکمل های ویتامین سی را به رژیمتان بیفزایید. مصرف 

روزانه ۷۵ میلی گرم ویتامین سی به زنان و ۹۰ میلی گرم به مردان توصیه می شود.
کمبود یُد: کمبود این ماده معدنی منجر به چشم های پف آلود می شود و کم کاری 
تیروئید را نیز به همراه دارد. افرادی که دارای کمبود ید هستند، ناخن های شکننده را 
تجربه می کنند و ممکن است به راحتی دچار اضافه وزن شوند. شما می توانید در صورت 
ابتلا به این علائم، مصرف هرچه بیشتر زغال اخته، لوبیای سیاه، میگو، توت فرنگی و ماست 

را در نظر داشته باشید.
کمبود امگا 3: خشکی پوست بخصوص در فصل زمستان رایج است. اما اگر پوست 
شما خشک تر از حد معمول باشد، به آن معنی است که اسیدهای چرب امگا ۳ را به 
میزان کافی دریافت نمی کنید. مصرف کم این اسیدهای چرب چین و چروک صورت 
شما را نیز افزایش می دهد. منابع این اسیدهای چرب عبارتند از ماهی، دانه های کتان، 

دانه های چیا و گردو.
کمبود آهن: پوسیدگی لب ها یکی از نشانه های کمبود آهن است. نشانه های دیگر 
عبارتند از خستگی، سرماخوردگی های مکرر و درد زبان. کمبود ریبوفلاوین نیز می تواند 
خشکی لب ها را به همراه داشته باشد. شما می توانید ریبوفلاوین را از راه مصرف ماهی 
قزل آلا، بروکلی، پنیر، و بادام به دست بیاورید. آهن نیز در حبوبات، آجیل، اسفناج و 

مکمل های آهن وجود دارد.
کمبود بیوتین یا ویتامین ب 7: موهای خشک و نازک می تواند به شما هشدار دهند 
که دچار کمبود این ویتامین هستید. جدا از ریزش مو، نشانه مشخص دیگر کمبود بیوتین 
صورت پف کرده با توزیع چربی غیر طبیعی و راش های قرمز است. مطالعه ای که توسط 
دانشگاه هاروارد انجام شده بیوتین را به عنوان یکی از مواد مغذی ضروری برای حفظ 
استحکام، بافت و ظاهر مو عنوان کرده است. منابع غذایی سرشار از بیوتین شامل بادام 
زمینی، جگر، برخی سبزیجات، برگ چغندر سوئیسی، تخم مرغ پخته، و زرده تخم مرغ 

خام است.

بیماری های پا را درمان کنید

5 مشکل شایع
 در پاها

محققان ایرانی با به کارگیری گلبرگ های گیاه زعفران که اغلب بدون استفاده باقی 
می مانند و افزودن آن ها به جیره غذایی جوجه مرغ های گوشتی، موفق به بهبود 

خصوصیات گوشت جوجه مرغ های گوشتی شدند.
از  استفاده  صنعتی،  آنتی اکسیدان های  نامطلوب  اثرات  به  دلیل  امروزه   
آنتی اکسیدان های طبیعی افزایش یافته است. گیاهان دارویی مثل »زعفران« ازجمله 
ترکیباتی هستند که پتانسیل جایگزینی با آنتی اکسیدان های صنعتی را دارند.اغلب 
از زعفران برای بهبود رنگ و طعم مواد غذایی استفاده شده است، بااین حال در طب 
سنتی از این گیاه به عنوان داروی ضد انقباض، ضد نفخ و درد معده نیز استفاده می  شود. 
گلبرگ زعفران که دارای مولکول های آلی موسوم به »ترکیبات فنولی« مختلف است، 
از محصولات فرعی زعفران بوده و مقدار آن به بیش از 1۰ هزار تن در سال می  رسد 
که اغلب بدون استفاده باقی می  ماند. به همین منظور، مهدی ناقوس،  سید محمد 
حسینی و همایون فرهنگ فر از پژوهشگران »دانشگاه بیرجند«، به منظور استفاده 
بهینه از این گلبرگ ها، اثر آن ها را بر خصوصیات کیفی گوشت ران جوجه، مورد 
آزمایش قرار داده اند. بدین منظور، محققان از ۲۵۰ قطعه جوجه گوشتی استفاده 
کردند. این جوجه ها در طول دوره پرورش، به طور آزاد به آب و خوراک دسترسی 
داشتند و به منظور آزمایش، در جیره غذایی برخی از آن ها از گلبرگ زعفران استفاده 
شد. پژوهشگران، در انتهای دوره آزمایش مصادف با ۴۲ روزگی جوجه ها، آن ها را ذبح 
کرده و جهت تعیین شاخص  های کیفیت گوشت، عضله ران آن ها را جدا و در دمای 

۴ درجه سانتی گراد نگهداری کردند. سپس شاخص  های کیفی گوشت شامل ظرفیت 
نگهداری آب، افت وزنی، رنگ گوشت، اسیدیته و میزان ماده مالون دی آلدهید را در 
یک، سه و پنج روز پس از کشتار اندازه گیری کردند. همچنین میزان افت پخت، تست 
آبداری و طعم، ماده خشک، پروتئین و چربی گوشت ران جوجه های مورد آزمایش 
اندازه  گیری شد. نتایج پژوهش نشان داد بااین که تفاوتی در افت وزنی، اسیدیته، رنگ 
گوشت و افت پخت بین جوجه  های مصرف کننده گلبرگ زعفران و بقیه آن ها مشاهده 
نشد، ولی ظرفیت نگهداری آب گوشت ران در روزهای اندازه  گیری تفاوت داشت، 
به گونه ای که کمترین میزان ظرفیت نگهداری آب در روز پنجم بود. محققان همچنین 
در ادامه نتایج پژوهش خود بیان کردند که بالاتین میزان »مالون دی آلدهید« را که 
نشان دهنده چربی در گوشت است، جوجه  هایی داشته اند که گلبرگ زعفران مصرف 
نمی  کردند. به گفته این محققان، توانایی نگهداری آب در گوشت از عوامل مؤثر در 
کیفیت گوشت است و بر ویژگی  های چشایی گوشت نیز تأثیر می  گذارد. همچنین 
اسیدیته پایین با کاهش ظرفیت نگهداری آب رابطه مستقیم دارد که خود منجر به 
افزایش افت وزنی و افت پخت می  شود. نتایج نهایی این مطالعه که در مجله »پژوهش -
های زعفران« وابسته به دانشگاه بیرجند انعکاس یافته  است، نشان داد که گلبرگ 
زعفران دارای ترکیبات فنلی است و افزودن حداقل ۲.۵ گرم در کیلوگرم آن به جیره 
غذایی جوجه های گوشتی، می  تواند باعث بهبود در اکسیداسیون چربی گوشت و 

همچنین بهبود تردی و آبداری گوشت شود.

بهبود کیفیت گوشت با افزودن گلبرگ زعفران به جیره غذایی مرغ

جمعی از دانشمندان یک "انگشت جعلی" ساختند 
که به هنگام جعل اثر انگشت قابلیت ارتجاعی دارد و می 

تواند از هویت انسان ها محافظت کند.
آنیل جین متخصص "بیومتریک")زیست سنجشی( 
تلاش  در  همراهش  تیم  و  میشیگان  ایالت  دانشگاه 
هستند تا بزرگترین مشکل مرتبط با سیستم تشخیص 
"اثر انگشت" را حل کنند. این دانشمندان برآنند تا میزان 
امنیت این سیستم ها را سنجیده و تعیین کنند که اثر 

انگشت استفاده شده متعلق به انسان است یا خیر.  
در راستای تلاش این دانشمندان در حل این مشکل، 
جین به همراه جاشوآ انگلسما، دانشجوی مقطع دکترا 
برای اولین بار یک "انگشت جعلی" ساختند که حاوی 
این  است.  انسان  پوست  از  کلیدی  ویژگی  چندین 
نامگذاری  تقلید"  و  با عنوان "جعل  "انگشت جعلی" 
شده است و برای آزمایش دو نوع عمده از دستگاه های 
به  برای کمک  که  دارد  کاربرد  انگشت"  "اثر  خوانش 
تعیین قابلیت تشخیص این دستگاه ها در هنگام  جعل 

اثر انگشت استفاده می شود.
این "انگشت ساختگی" که در دانشگاه ایالت میشیگان 
توسعه یافته است، با استفاده از ترکیبی از مواد از قبیل 
سیلکون رسانا، و سیلیکون نازک و رنگدانه ها ایجاد شده 
است. علاوه بر تعیین مواد، تمام فرآیند ساخت با استفاده 
از تکنیک ریخته گری و قالب گیری توسط تیم تحقیقات 

طراحی و اجرا شده است.
جین ادامه داد: نکته ای که این فناوری را منحصر به فرد 
می کند این است که این انگشت با ترکیب ویژگی های 

اساسی پوست انسان از آن شبیه سازی می کند.
وی افزود: این انگشت جعلی دارای خواص مکانیکی، 
چشمی و الکتریکی انگشت انسان است. این "انگشت 
جعلی" در مقایسه با نمونه های فعلی که فقط یک یا دو 
مورد از این ویژگی ها را دارند، کامل تر است و قابلیت 
تشخیص بالاتری دارد و به طراحان و سازندگان این 
عرصه کمک می کند تا دستگاه های اثر انگشت بهتری 

بسازند و الگوریتم های تشخیص جعل را توسعه دهند.

قابلیت  با  انگشت  اثر  خوانش  دستگاه های  توسعه   
دستگاه ها  این  زیرا  است.  اهمیت  حائز  بالا  تشخیص 
در حال حاضر برای تایید هویت در تلفن های همراه، 
رایانه ها، پارک های تفریحی، بانک ها، فرودگاه ها، مراجع 
قانونی، امنیت مرزی و غیره مورد استفاده قرار می گیرند.

یکی از کاربردهای ویژه این انگشت جعلی، استفاده 
از آن برای تست "دقت تشخیص" بین انواع مختلف 

دستگاه های خوانش "اثر انگشت " است.
جین اذعان کرد: با توجه به ویژگی های منحصربفرد 
این "انگشت جعلی"، ما معتقدیم که برای بخش هایی 
که نیازمند تشخیص اثر انگشت هستند، بسیار ارزشمند 
خواهد بود. از طرفی مصرف کنندگان این دستگاه ها 
هویت شان  و  انگشت  اثر  با  رابطه  در  امنیت  نیازمند 
هستند. از طرفی دیگر نیز طراحان و سازندگان خواهان 
این هستند که به مصرف کنندگان اطمینان دهند که 
این فناوری نه تنها دقیق است، بلکه به هنگام خطرجعل 

نیز، خاصیت تشخیص بالا دارد.

ساخت انگشت جعلی برای محافظت از هویت!



اجتماعی۶
دوشنبه -دوم بهمن ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4479

رئیس مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی خبر داد

ارسال 1408 اثر به دبیرخانه جشنواره شعر اشراق 
رئیس مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم گفت: فراخوان 
جشنواره شعر اشراق در ابتدای شهریورماه انجام شد و تا ۲۵ آبان ماه هزار ۴۰۸ اثر از 

۳۳۸ طلبه شرکت کننده دریافت شد.
محمد حسنی ظهر دیروز در نشست خبری چهارمین جشنواره بین المللی شعر 
اشراق »ویژه طلاب« که در سالن جلسات مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی 
برگزار شد، با اشاره به اینکه اصحاب رسانه در سالیان اخیر با دفتر تبلیغات اسلامی در 
مباحث فرهنگی به خوبی همراهی کرده اند، اظهار کرد: از گذشته تا کنون شعر جایگاه 

ویژه ای در هنر داشته و امروزه به عنوان اصلی  ترین مبانی هنر شناخته می شود.
وی با بیان اینکه شعر دارای کارکرد ظریف در ابراز مباحث دینی دارد، عنوان کرد: 
بهترین و تاثیرگذارترین مباحث دینی از زمان گذشته در حوزه شعر آمده است و 

مفاهیم عاشورایی و خداشناسانه نمونه های بارز اهمیت این قالب موثر و مهم هستند.
رئیس مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه 
علما و مراجع در طول تاریخ حوزه ارتباط مطلوبی با شعر داشته اند، عنوان کرد: شاعران 
روحانی جایگاه مطلوبی در حوزه شعر فارسی و عربی داشته اند و این مهم موجب شده 

است شعر نخستین هنر حوزه شناخته شود.
وی با بیان اینکه جشنواره بین المللی شعر اشراق نیز در راستای ترویج این هنر برگزار 
شده است، خاطرنشان کرد: فراخوان این جشنواره در ابتدای شهریورماه انجام شد و تا 

۲۵ آبان ماه هزار ۴۰۸ اثر از ۳۳۸ طلبه شرکت کننده دریافت شد.
حسنی با اشاره به رشد کمی افراد شرکت کننده در این جشنواره، تصریح کرد: در 
نخستین دوره این جشنواره تنها 1۰۸ طلبه شرکت کرده بودند ولی این دوره ۳۳۸ 
طلبه آثار خود را به دبیرخانه جشنواره ارسال کردند و این درحالی است که اساتید شعر 

حوزه در جشنواره شرکت نکرده و در بخش داوری آثار حضور یافته اند.
وی با بیان اینکه وجود افرادی در حوزه که بتوانند مباحث دینی را در قالب شعر 
بیان کنند جای خوشحالی دارد، یادآور شد: توسعه جغرافیایی فعالیت های جشنواره 
و بخش زبان های غیر فارسی از دیگر ویژگی های این دوره از جشنواره بود و توانستیم 
این جشنواره را در شهرهای دیگر ازجمله گنبد، تبریز، مشهد و شیراز و حتی در کشور 

سوریه به طلاب ابلاغ کنیم.
رئیس مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه 
شعرهایی که توسط سایر طلاب خارجی به دبیرخانه رسیده بود به صورت جداگانه مورد 
بررسی قرار گرفت، اظهار کرد: چالش ها و کمبودهای حوزه شعر در حوزه طی برگزاری 

این جشنواره مورد بررسی و توجه قرار گرفت.
وی با بیان اینکه معرفت افزایی برگزیدگان جشنواره نیز مورد اهمیت است، عنوان 
کرد: پس از برگزاری جشنواره چندین کارگاه و کلاس شعر خوانی در جمکران برگزار 
می شود و در نظر داریم ارتباط با طلاب شاعر را پس از اختتامیه جشنواره قطع نکرده و 

در راستای افزایش سطح کیفی آن ها تلاش کنیم.

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی

مراسم اختتامیه جشنواره شعر اشراق برگزار می شود
دبیر جشنواره شعر اشراق گفت: مراسم اختتامیه جشنواره شعر اشراق چهارشنبه 
پنجم بهمن ماه با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و حجت الاسلام والمسلمین 

سید علی خمینی برگزار می شود.
سید محمد جواد شرافت شرافت ظهردیروز در نشست خبری چهارمین جشنواره بین 
المللی شعر اشراق که در سالن جلسات مرکز فرهنگی هنری دفتر تبلیغات اسلامی 
برگزار شد، با اشاره به اینکه در چهارم شهریورماه یک نشست با شاعران شیعه و اهل 
تسنن در شهر گنبد برگزار کردیم، اظهار کرد: نشست تخصصی با عنوان بررسی 

ظرفیت ها و ظرافت های شعر نیز در دهکده وسف برگزار شده است.
وی با بیان اینکه همزمان با روز شعر و ادب در تاریخ ۲۶ شهریورماه در شهر تبریز 
یک نشست با موضوع شعر فارسی و ترکی با حضور طلاب و اساتید کشور انجام 
شده است، عنوان کرد: برگزاری شب شعر عاشورایی و ضد استکباری در مشهد 
مقدس و نشست تخصصی در مدرسه امام علی)ع( قم نیز از دیگر برنامه های این 

جشنواره است.
دبیر جشنواره شعر اشراق با اشاره به اینکه جلسه با شاعران روسیه ای در دمشق و 
ایجاد دبیرخانه شعر مقاومت از جمله فعالیت های برون مرزی این جشنواره بوده است، 
مطرح کرد: در تاریخ سه شنبه چهارم بهمن ماه مراسم شب شعر در مسجد مقدس 
جمکران با حضور اساتید شعر برگزار و مراسم اختتامیه این جشنواره چهارشنبه پنجم 
بهمن ماه با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و حجت الاسلام والمسلمین سید علی 

خمینی برگزار می شود.
 وی با بیان اینکه در مراسم اختتامیه از آخرین اثر آیت الله حائری شیرازی نیز 
رونمایی می شود، یادآور شد: در نظر داریم اختتامیه این جشنواره همزمان با افتتاحیه 
دوره های بعدی این جشنواره باشد و در اوایل سال آینده با برگزاری اردوهایی و بیان 

نکاتی کیفیت آثار را تقویت کنیم.

یک مقام مسئول  دراداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد

بهسازی پنج دستگاه پل در محور های 
جاده ای استان قم

سرپرست اداره نگهداری پلها و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم از اجرای طرح تعمیر و بهسازی پنج دستگاه پل واقع در محورهای جاده ای 

استان قم خبر داد. 
عباس شکوری بابیان  اینکه درراستای ارتقا سطح ایمنی و  صیا نت از پلها و ابنیه فنی 
، طرح بهسازی پنج دستگاه پل در سطح محورهای مواصلاتی استان عملیاتی گردید 
اظهارداشت : اجرای این طرح شامل بهسازی یکدستگاه پل با دودهانه ده متری و 
ارتفاعی افزون بر هفت ونیم متر در کیلومتر ۳۵ محور سلفچگان - ساوه ، سه دستگاه پل 
در محور پردیسان - ورجان و یکدستگاه پل دیگر در ورودی آزادراه قم - تهران میباشد.
 وی تصریح نمود : هزینه اجرایی این پروه افزون بر شش ونیم میلیارد ریال میباشد 
شکوری بازه زمانی تکمیل و آماده بهره برداری نمودن این طرح را شش ماهه عنوان 
کرد و خاطر نشان ساخت : در صورت مساعد بودن شرایط جوی ، امید است تا پایان 
خرداد ماه سال ۹۷ ،طرح بهسازی این پنج دستگاه پل اجرا و آماده بهره بر داری گردد 
مسئول نگهداری پلهای جاده ای استان از دلائل تا نی دراجرای طرح به سردی هوا 
اشاره کرد و گفت : افت دما ) زیر صفر در جه ( که موجب یخ زدگی در بتن ریزی می 
گردد امکا ن تسریع در اجرای پروژه را منتفی میسازد وی درادامه به بخش ازتمهیدات 
فنی اندیشیده شده جهت ارتقاایمنی وبهسازی پل واقع در محور سلفچگان - ساوه 
پرداخت و اظهار داشت : جهت افزایش سطح ایمنی ایمنی این پل ، ضمن تعریض 
سطح سواره رو به میزان ۴/۵ متر ، حفاظ تک شیب بتن مسلح در طرفین پل اجرا 

می گردد.
 وی افزود : همچنین اقدامات بهسازی در قالب اجرای ملات تعمیری جهت محافظت 
از خوردگی میل گردها و مقابله با آب شستگی ها ، پایدار سازی خاک مجاور دیواره 
های برگشتی در دستور کار قرار دارد عباس شکوری در خصوص تمهیدات فنی ، 
جهت بهسازی دیگر پلهای منظور در این طرح به اجرای درز انبساط آسفالت پلمیری 
در چهار پل واقع در ورودی آزادراه قم - تهران ) یکدستگاه ( و محور پردیسان - ورجان 
سه دستگاه ( اشاره کرد و خاطر نشان ساخت : اجرای درز انبساط آسفالت پلمیری 
ضمن افزایش ضریب ایمنی اجرا موجب کاهش هزینه های نگهداری و تسریع در مرمت 

آسیب های وارده می گردد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کردکرد

برخورد جدی با منابع آلاینده در استان قم
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: به صورت جدی با منابع آلاینده در 

استان برخورد می کنیم و هیچ گونه مماشاتی در این زمینه نخواهیم داشت.
تورج همتی با اشاره به ضرورت استانداردسازی واحدهای تولید سرب در استان قم 
اظهار کرد: این واحدها باید استاندارد سازی شوند و باید برای مدیریت بازیافت پساب 

اسیدی واحدهای سرب استان قم برنامه ریزی صورت بگیرد.
وی ادامه داد: مشکل اساسی واحدهای تولید سرب، پسماندهای این واحدها است، 
سرب یکی از مواد موجود در محیط زیست است که برای انسان ضرر دارد، سرب از 
بنزین حذف شده است  و با توجه به مشکل آلودگی هوا در قم به دنبال عرضه بنزین 

یورو چهار در این شهر هستیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم افزود: قانون آلودگی هوا فرصتی است تا 

واحدهای صنعتی سبز در کشور ایجاد شود و فضای کسب و کار رونق پیدا کند.
همتی با اشاره به واحدهای غیرمجاز تولید سرب در استان قم اظهار کرد: به مردم 
استان قول می دهم که با این واحدها به شدت برخورد خواهیم کرد، اکنون در حال 
جمع آوری اطلاعات در خصوص این واحدها هستیم و پس از تکمیل اطلاعات اقدامات 

قانونی صورت می گیرد.
وی ادامه داد: شان و منزلت استان قم این نیست که به سمت ایجاد و توسعه صنایع 
آلاینده برود، به همین دلیل به دنبال محدود کردن فعالیت این صنایع در استان 

هستیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم افزود: نقشه جامعی برای محیط زیست 
استان در حال تدوین است، به دنبال این هستیم که ایده ها را از تمام کارشناسان استان 
قم و کشور جمع آوری کنیم تا بتوانیم نقشه جامع محیط زیست استان را تدوین کنیم.
وی خاطرنشان کرد: اگر قانون هوای پاک در کشور و استان قم اجرا شود، آلودگی هوا 

از طریق منابع ثابت و متحرک کم می شود.
همتی تاکید کرد: به صورت جدی با منابع آلاینده در استان برخورد می کنیم و هیچ 

گونه مماشاتی در این زمینه نخواهیم داشت.

نابرابری پایه بیشتر آسیب ها و برهم زننده تعادل  در زندگی فردی و اجتماعی است. 
براین اساس کاهش یا برداشتن فاصله میان گروه ها و طبقات اجتماعی از آفت های 

ثانویه ای که بر جامعه وارد می شود، جلوگیری می کند. 
نشانه هایی در جامعه دیده می شود اما صدایی که در جامعه وجود دارد پژواک 
پیدا نمی کند به عبارتی دقیق تر شنیده نمی شود. از نادیده گرفتن نخبگان تا شکاف 

طبقاتی و فقر خانمان سوز البته آسیب های اجتماعی دیگری نیز وجود دارد.
با نادیده گرفتن مسائل و مشکلات آنها مساله حل نمی شود بلکه تنها صورت مساله 
پاک می شود. از این رو آسیب شناسی و ارائه راهکارها می تواند نه تنها از بار خواسته 

ها بکاهد بلکه اعتماد عمومی را به شدت افزایش دهد. 
به نظر می رسد علاوه بر تفکرات اصلاح طلبی و اصولگرایی، گروه سومی نیز خواهان 
مطالباتی دیگر هستند که این گروه را می توان در میان گروه ها و طبقاتی جست و جو 
کرد که امکاناتی برای درخواست خود و رساندن صدای خود ندارند. برخی کارشناسان 

طبقات متوسط به پایین و فرودست جامعه را جزو این دسته محسوب می کنند. 
روشنفکران جامعه نیز با نگاهی انتزاعی بیشتر خواسته های طبقه متوسط به بالای 
جامعه را دنبال می کنند از این رو نداشتن مرجعیت فکری باعث شده که طبقات پایین 

جامعه نتوانند خواسته ها و مطالبات خود را بیان کنند.
در واقع طبقات پایین جامعه فاقد زبان و آوایی هستند که بتواند پژواکی در عرصه 
اجتماعی- سیاسی داشته باشد. وقایع اخیر که به بهانه های معیشتی شروع شد به 

نوعی نشانگر خواسته این بخش از اجتماع بود. 
به نظر می رسد این بخش از جامعه نمایندگانی را ندارند که حامل گفتمان و رویکرد 

آن ها باشد و همین مساله منجر به نوعی سردرگمی و نرسیدن صدای آن ها به 
حاکمیت است.

*نابرابری و شکاف طبقاتی
مساله مهمی که نمی توان آن راکتمان کرد و نادیده گرفت مساله نابرابری و گسترش 
شکاف طبقاتی است. بر این اساس طبقات فرودست جامعه از جمله بخش های مهم 

جامعه هستند که کمتر دیده شده یا نادیده انگاشته شده اند. 
»تامس پیکتی« اقتصاددان برجسته فرانسوی در سال ۲۰1۴ کتاب را با عنوان 
»سرمایه در سده ی بیست و یکم« منتشر کرد. نقطه عزیمت این کتاب مساله نابرابری 

و تمرکز ثروت است.
چکیده نظر پیکتی در کتابش این است که اگر »نرخ بازگشت سرمایه« از »نرخ رشد 
اقتصادی« بیشتر باشد، آنگاه در درازمدت شکاف درآمدی بین غنی و فقیر افزایش 
خواهد یافت. وی همچنین معتقد است با استناد به داده های موجود که بیش از یک 
سده تاریخ سرمایه داری را پوشش می دهد، هیچ دلیل و شاهد تجربی ای وجود ندارد 
که باور کنیم شکاف بین نرخ رشد اقتصادی و نرخ بازگشت سرمایه کم خواهد شد. از 
این رو به ناچار باید بپذیریم که نابرابری درآمدی در ادامه سیر تاریخی خود، گسترش 
خواهد یافت.  به باور کارشناسان، طی دهه های گذشته فاصله طبقاتی افزایش پیدا 
کرده است. موسسات جهانی نیز بر اساس آمارهای مختلف از وضعیت نابسامان شکاف 

و تضادهای طبقاتی خبر می دهند. 
بر اساس گزارش OECD )سازمان توسعه و همکاری های اقتصادی( در اواسط سال 
1۹۸۰ در بین کشورهای OECD میزان درآمد کشورهای ثروتمند ۷ برابر کشورهای 

فقیر بود اما اکنون این شکاف درآمدی به 1۰ برابر رسیده است. در این گزارش آمده 
است مساله تاسف بار این است که ۴۰ درصد مردم سطح پایین کشورهای عضو 

OECD از رشد اقتصادی کشورها کاملا بی بهره اند. 
*نابرابری در جامعه ایران

نابرابری ها توسط قاعده گذاری ها و سیاست های بخش عمومی به وجود می آیند، 
حفظ و بازتولید می شوند، و از نسلی به نسل دیگر منتقل می شوند. طی سال های 
گذشته در جامعه ایران دو مساله را باید جدی گرفت که هر چند نادیده انگاشته 
شده اند اما روند روبه رشدی داشته اند؛ نخست بحران انباشت سرمایه و دیگری طرد 
اجتماعی است. به باور کارشناسان نابرابری های منشاء بیشتر آسیب اجتماعی و مسئول 
عدم  تعادل های گوناگون در زندگی فردی و اجتماعی هستند. در جامعه ایران نیز 

نابرابری مساله ای جدی و نیازمند بررسی است.
در واقع شکاف طبقاتی و نابرابری اقتصادی در بازه زمانی طولانی بر سه مساله 
گسترش فقر، افزایش جرم و بی انگیزگی یا احساس محرومیت دامن می زند. بر این 
اساس کاهش یا برداشتن فاصله میان گروه ها و طبقات اجتماعی از آفت های ثانویه 

ای که بر جامعه وارد می شود، جلوگیری می کند.
مساله فساد اقتصادی نیز یکی از موضوع هایی است که نمی توان نقش آن را در 
گسترش شکاف طبقاتی نادیده گرفت. در واقع فساد منجر به توزیع منابع ناهمسان و 

ناهمگون می شود و دامنه گسل های میان طبقات را افزایش می دهد.
یکی از معضلات عمده سیاست گذاری عمومی در حوزه رفاه اجتماعی را باید نبود 
هماهنگی میان سیاست های بخشی و کلان دانست. از این رو دستیابی به یک فرآیند 
سیاست گذاری مناسب موکول به هماهنگی بخش های مختلف در چارچوب نظام 

جامع اقتصادی-  اجتماعی کشور است.
مساله مهمی که تعارضات اجتماعی را گسترش می دهد افزایش خط فقر در جامعه 
است. برخی از آمارها نشان می دهد که ۳۳ درصد جامعه ایران زیر خط فقر زندگی 
می کنند. همچنین خانواده های طبقه متوسط برای خرید خانه باید حداقل یک سوم 
درآمد ماهیانه شان را به مدت ۹۶ سال پس انداز کنند. آرزوی خرید خانه در کشورهای 

توسعه یافته با پس انداز 1۴ساله یک سوم درآمد رنگ واقعیت می گیرد.
افزایش نابرابری اقتصادی نه  تنها تهدیدی برای پیوستگی جامعه بلکه تهدیدی 
جدی برای اقتصاد کشورها محسوب می شود. مساله نابرابری به ویژه نابرابری درآمدی 
می تواند رشد اقتصادی طولانی  مدت کشورها را تحت تاثیر قرار دهد و فرصت های 
رشد را از بین ببرد.  بنابر این نظام های سیاسی می کوشند تا با برآورده ساختن 
مطالبات بخش های مختلف جامعه بر مقبولیت خود افزوده و پایه های مشروعیت خود 
را تقویت کنند. زیرا نادیده گرفتن مشکلات به حق و درست بخشی از جامعه در کوتاه 
مدت از اعتماد عمومی کاسته و در بلند مدت بر کارایی نظام های اداری، مشروعیت 
نظام سیاسی و مطلوبیت نظام فرهنگی و اجتماعی اثرهای نابهنجاری بر جای گذاشته 

و در نهایت جامعه را به سمت افول خواهد کشاند.

کاهش نابرابری پادزهری در برابر آسیب های اجتماعی 

رییس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری سارق داخل خودرو با 35فقره سرقت
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری یک سارق داخل خودرو و اعتراف وی به 

۳۵فقره سرقت در قم خبر داد.
سرهنگ احمد کرمی اظهارداشت:در پی وقوع چندین فقره سرقت داخل خودرو در 
قم موضوع در دستور مأموران انتظامی استان قرار گرفت.به گفته وی تحقیقات در این 
رابطه ادامه داشت تا اینکه متهم ۲۷ ساله توسط مأموران کلانتری ۳۰ قم شناسایی و 
دستگیر شد.رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود: در ادامه پس از انتقال نامبرده به پلیس 
آگاهی استان قم در تحقیقات مأموران به ۳۵فقره سرقت داخل خودرو در قم اعتراف کرد.

سرهنگ کرمی گفت: تاکنون تعدادی از مال باختگان شناسایی و تلاش جهت شناسایی 
سایر مال باختگان نیز همچنان ادامه دارد.رئیس پلیس آگاهی استان قم در پایان با بیان 
این که اشیاء قیمتی، اسناد و مدارک اتومبیل و هویتی در داخل خودرو و در معرض دید 
برای سارقان وسوسه انگیز است از رانندگان خواست، از گذاشتن هر گونه وسیله بر روی 

صندلی خودرو و در معرض دید خودداری کنند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان خبرداد

کشف 24 کیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۲۴ کیلوگرم تریاک در قم خبر داد.

سرهنگ عباس بلفکه اظهارداشت:در پی رصد اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر 
خراسان رضوی مشخص شد یک قاچاقچی قصد دارد محموله مواد مخدر را توسط یک 
دستگاه کامیون از جنوب کشور به تهران منتقل و از حوزه استحفاظی قم عبور کند، بنابر 
این با اطلاع به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم موضوع در دستور کار مأموران این 
پلیس قرار گرفت.به گفته وی در ادامه ضمن هماهنگی قضائی یک اکیپ عملیاتی از 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم به محورهای مواصلاتی استان اعزام شدند.سرهنگ 
بلفکه افزود:سرانجام با تلاش مأموران، خودرو مذکور شناسایی، متوقف و جهت بررسی 
به مقر پلیس منتقل شد.وی گفت: نهایتاً پس از بازرسی تخصصی ۲۴ کیلوگرم تریاک 
در قالب ۵۵ بطری پلاستیکی کوچک که به طرز ماهرانه ای جاساری شده بود، کشف 
و راننده و سرنشین خودرو نیز دستگیر شدند.رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
قم افزود: متهمان پس از تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 

استان شدند.

شاید مهم ترین مانع موفقیت، خودتان باشید. عملکرد ها و 
اشتباهات ریز و درشت جریان کاری را بگذاریم کنار، گاهی افراد 
به ذهن شان می بازند. به باور نداشتن خودشان یا کلیشه های 
اشتباهی که درباره خودشان و دیگران در ذهن شان می سازند. 
برای موفق شدن باید این کلیشه ها و فکرهای غلط و بی اساس 
را کنار بگذارید وگرنه آنها مثل یک مانع بزرگ و سخت همیشه 

سر راه تان قرار می گیرند و اجازه نمی دهند پیش بروید.
اگر  بگذارید.  کنار  دانشگاهی  مدرک  درباره  را  تصورات تان 
داشته  مرتبط  مدرک  باید  حتماً  هستید  اداری  کار  دنبال 
باشید اما برای کارآفرین بودن کسی از شما مدرک دانشگاهی 
نمی خواهد. بسیاری از کارآفرینان مشهور جهان یا دانشگاه 

نرفته اند یا تحصیل در دانشگاه را نیمه کاره رها کرده اند. پس 
همه چیز را به بعد از گرفتن مدرک دانشگاهی موکول نکنید. 
برای موفق بودن در کارآفرینی و شغل هایی مانند آن شما به 
ذهن خلاق، ایده و پشتکار نیاز دارید. چیزهایی که با تحصیل 
در دانشگاه معمولًا به دست نمی آورید. هرچند که داشتن 

مدرک هیچ وقت بد نیست.
اگر مدام می گویید وقت ندارم و به همین بهانه دنبال کاری 
که دوست دارید و لازم است نمی روید باید بدانید راه را اشتباه 
می روید. اگر فقط یک روز از هفته را خوب بررسی کنید و 
زمان هایی را که برای هر کار اختصاص می دهید بنویسید، 
می بینید کدام کارها غیرضروری هستند و برای کدام کارها 

بیش از اندازه وقت صرف می کنید و می توانید این زمان ها را 
برای کاری که دوست دارید و مدت هاست گوشه ذهن تان 
است صرف کنید. وقت هایی مثل گشتن بی مورد در شبکه های 
اجتماعی یا تلفنی حرف زدن با دیگران می توانند برای کارهای 
مهم تر صرف شوند و شما را به موفقیت نزدیک کنند. شما در 
واقع باید وقت های مرده و بی مصرف یا زمان هایی را که بیهوده 

هدر می شوند زنده کنید.
چرا فکر می کنید برای راه اندازی یک کسب و کار یا تغییر 
حوزه کاری تان سن تان بالا رفته؟روزی چندبار با خودتان تکرار 
کنید که سن یک عدد است و ربطی به توانایی های شما ندارد. 
وقتی ایده دارید و می توانید چیزهای جدید یاد بگیرید یعنی 

هنوز می توانید فعال و پویا و مفید باشید. برای شروع کردن 
کارهای جدید هیچ وقت دیر نیست. کافی است به سرگذشت 
افراد موفقی نگاه کنید که در سنین بالا کارهای تازه را امتحان 

کرده اند.
شروع کردن کار جدید همیشه استرس دارد اما اگر این استرس 
آنقدر زیاد باشد که مانع شروع شود چندان طبیعی نیست و در 
واقع شما را از زندگی عقب می اندازد. می توانید حساب شده و با 
برنامه ریزی کار را شروع کنید و با مشورت گرفتن از با تجربه ها 
و افراد کاربلد امکان خطا را به حداقل برسانید و کمتر بترسید. 
استفاده از تجربه های دیگران تا حدود زیادی می تواند ترس از 

شروع را در شما از بین ببرد.

برای انجام کارهای جدید مانع خودتان نشوید

خودتان سدی در برابر خودتان






